
S I E R P I E Ń
2 0 2 3

W maju uruchomiliśmy nowy 
serwis informacyjny. 

Strona jest przejrzysta  
i nowoczesna.
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PREMIER  
W KĘPICACH

Mateusz Morawiecki wziął 
udział w Pikniku Rodzina 

800+ na Placu Wolności  
w Kępicach.
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PRESTIŻOWA  
NAGRODA

Gmina Kępice laureatem w 
ogólnopolskim konkursie 
„Innowacyjny Samorząd”.
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RUSZYŁA NOWA  
STRONA GMINY KĘPICE

Lato pełne atrakcji

Okres wiosenno – letni to w 
Gminie Kępice zarówno czas 
wielu inwestycji, ale także 
imprez rozrywkowych, spor-
towych i kulturalnych. 

W sierpniowym numerze 
przeczytacie Państwo o zdo-

bytych środkach na kolejne 
modernizacje dróg i obiek-
tów. 

Opisujemy także otwarcie 
wyremontowanej remizy w 
Biesowicach, a także relacjo-
nujemy najważniejsze wyda-

rzenia samorządowe i spo-
łeczne.

Zapraszamy także do relacji 
z letnich imprez, m.in. z Dni 
Kępic, Biegów im. E. Garduły, 
Zielona Dycha, czy festynów. 
Choć wakacje pomału dobie-

gają końca, przed nami wciąż 
wiele atrakcji. Już 26 sierpnia 
zapraszamy Państwa do Że-
lic, gdzie odbędą się Dożynki 
Gminne. Kolejna sztandarowa 
impreza – Otwarte Mistrzo-
stwa w Zbieraniu Grzybów w 

Korzybiu, zaplanowaliśmy 30 
września. 

Zachęcamy do śledzenia 
naszych stron internetowych, 
gdzie na bieżąco informuje-
my o organizowanych wyda-
rzeniach.
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OD BURMISTRZA

To ogromna radość, kiedy mogę 
przekazać Państwu informacje o 
kolejnej remontowanej drodze, 
o tym, że skończą się codzienne 
problemy z dojazdem po dziurach, 
czy brodzeniem w błocie. Dzisiaj 
mamy dobre wiadomości dla wie-
lu mieszkańców naszej Gminy! 

Już wkrótce rozpocznie się re-
mont ulicy w Łużkach, do końca 
roku mieszkańcy kilku gospo-
darstw będą mieli betonową dro-
gę. Modernizacja możliwa jest 
dzięki ogromnemu dofinansowa-
niu Lasów Państwowych w ramach 
Funduszu Leśnego, bo z tej drogi 
bardzo często korzystają pracow-
nicy i kontrahenci Nadleśnictw 
Warcino i Sławno. 

Kolejną dobrą wiadomością jest 
remont drogi z Ciecholubia do 
Darnowa, z informacji uzyskanej 
od Pawła Lisowskiego, starosty 
słupskiego wynika, że prace na 
tej drodze rozpoczną się jeszcze 
w tym miesiącu, pieniądze na re-
mont pochodzą z Rządowego Pro-
gramu Inwestycji Strategicznych 
Polski Ład. To bardzo ważna droga, 
z której korzysta wielu mieszkań-
ców naszej Gminy, ale również 
wielu turystów, o czym doskonale 
wiedzą mieszkańcy Darnowa, Cie-
cholubia i Osowa. A to nie koniec 
dobrych wieści, Powiat Słupski 
za pośrednictwem Nadleśnictwa 
Dretyń otrzymał wsparcie finan-
sowe z Lasów Państwowych na 
remont odcinka tej samej drogi z 
Darnowa do granicy Powiatu! Dla 
mieszkańców sołectwa Darnowo 
mamy jeszcze jedną wiadomość, 
wspólnie z Nadleśnictwem Dretyń 
jeszcze w tym roku wyremontuje-
my drogę w Węgorzynie.

Powiat Słupski otrzymał również 
wsparcie z Funduszu Leśnego na 
remont drogi do Przyjezierza. Każ-
dy, kto jechał tą drogą doskonale 
rozumie potrzebę jej natychmia-
stowego remontu. Cieszy również 
dobra współpraca Nadleśnictwa 
Warcino, słupskiego starostwa i 
Gminy Kępice. Dla mieszkańców 
Biesowic mamy następną wiado-
mość, jeszcze w tym roku planuje-

my wyremontować odcinek gmin-
nej drogi od krzyżówki w centrum 
wsi do osiedla. Z niecierpliwością 
czekamy na rozstrzygnięcie pro-
gramów, do których złożyliśmy 
wnioski na budowę chodnika do 
przystanku kolejowego, oraz na 
budowę drogi do starego przed-
szkola.

Nową drogę zyskają mieszkańcy 
Mzdowca, uciążliwy dojazd do do-
mów jeszcze w tym roku ma zostać 
zastąpiony drogą z betonowych 
płyt ażurowych. Wkrótce rozpocz-
nie się budowa wewnętrznej drogi 
przy budynkach ulicy Niepodle-
głości 1,2 i 3 w Kępicach – miesz-
kańcy zyskają drogę, wygodne 
miejsca parkingowe, i wierzę, że 
dzięki tej inwestycji służby komu-
nalne i ratownicze nie będą miały 
już problemu z dojazdem do wie-
lorodzinnych budynków miesz-
kalnych. Gmina otrzymała także 
wsparcie na remont ulicy Leśnej w 
Kępicach od skrzyżowania z ulicą 
Jancy do stadionu, remont plano-
wany jest na przyszły rok.

Z niecierpliwością czekamy na 
rozpoczęcie remontu powiatowej 
drogi z Pustowa do Płocka, umowa 
z wykonawcą jest już podpisana. 
Powiat Słupski projektuje także 
przebudowę drogi z Płocka do 
granicy powiatu, złożony został 
również wniosek o dofinansowa-
nie modernizacji odcinka drogi 
powiatowej z Przytocka w stronę 
Rzeczycy.

Na rozstrzygnięcie konkursów 
czekają również drogi gminne, w 
tym ulica Łętowska w Korzybiu. 
Do kolejnych konkursów jeszcze w 
tym roku planujemy złożyć wnio-
ski na budowę ulicy Jaśminowej i 
Krótkiej w Korzybiu, drogi w Barwi-
nie, Barcinie, Mzdówku. Wspólnie 
ze starostwem powiatowym pra-
cujemy nad wnioskiem na przebu-
dowę dróg w sołectwie Przytocko. 

Pozostaje tylko trzymać kciuki i 
mocno wierzyć, że wkrótce zapo-
mnimy o wielu uciążliwościach, a 
nasze drogi będą wygodne i bez-
pieczne!

   g Magdalena Majewska
Burmistrz Kępic

Drogi do remontu

Remont drogi

Dobra wiadomość dla 
mieszkańców. Droga bę-
dzie zmodernizowana.  

- Cieszymy się, że kolejna 
droga gminna przejdzie re-
mont. Dotychczasowa na-
wierzchnia gruntowa zmieni 
swój charakter i usprawni 
komunikację mieszkańców – 
mówi Magdalena Majewska, 
Burmistrz Kępic.

Dotychczas mieszkańcy 
Mzdowca dojeżdżając do 
swoich posesji korzystali z 
drogi gruntowej, która szcze-
gólnie w okresach zwiększo-
nych opadów sprawiała wiele 
trudności w użytkowaniu.

Prace obejmą odcinek po-
nad 200 metrów drogi, na 

której zostaną ułożone płyty 
betonowe. Zjazdy do posesji 
będą wykonane z kostki bru-
kowej. Wzdłuż drogi będą tak-
że posadowione lampy oświe-
tleniowe.

– Dzięki wsparciu z Fundu-
szu Leśnego, wkrótce rozpocz-
niemy jej modernizację. To 
kolejne cenne wsparcie dzięki 
udanej współpracy z Lasami 
Państwowymi za pośrednic-
twem Nadleśnictwa Warcino 
– dodaje Burmistrz Majewska.

Koszt zadania to niemal 600 
tysięcy złotych, z czego dofi-
nansowanie z Funduszu Le-
śnego to 494 900 zł. Inwesty-
cja będzie wykonana jeszcze 
w tym roku.                                g

Inwestycja w Mzdowcu

Droga w Mzdowcu będzie zmodernizowana jeszcze w tym 
roku.

Z drugiej strony

Samorządowe podsumowanie 2022 roku

W maju  odbyła się XLV sesja Rady Miejskiej w Kępicach, była ona szczególna, dotyczyła bowiem udzie-
lenia absolutorium Burmistrz Kępic za 2022 r., przyjęcia dokumentów strategicznych i wyróżnienia 
mieszkańców naszej gminy. Tradycyjnie przed sesją odbyło się również spotkanie z Sołtysami, podczas 
którego omówione zostały bieżące sprawy poszczególnych miejscowości naszej Gminy.

Sesja z absolutorium 

Sesja rozpoczęła się od 
przedstawienia raportu o sta-
nie gminy za rok 2022. Raport 
jest pewnym podsumowa-
niem działalności samorządu 
za poprzedni rok, a w szcze-
gólności dotyczy realizacji 
polityk, programów i strate-
gii, uchwał Rady Miejskiej i 
innych ważnych kompetencji 
samorządu. Burmistrz Kępic 
Magdalena Majewska dzię-
kowała współpracownikom, 
samorządowcom oraz miesz-
kańcom, za współpracę, w 
tym trudnym dla wszystkich 
roku. 

Finanse gminne szczegó-
łowo omówił Skarbnik Kępic 
Grzegorz Ożóg. Wykonany 
budżet za rok 2022 uzyskał 
pozytywną opinię Komisji 
Rewizyjnej oraz Regionalnej 
Izby Obrachunkowej. 

Radni jednogłośnie przyjęli 
uchwałę w sprawie udzielenia 
Burmistrz Kępic Magdalenie 
Majewskiej absolutorium za 
rok 2022. 

- To kolejny rok udanej i 
owocnej współpracy. Cieszę 
się, że pomimo trudności, 
udało nam się zrealizować 
wiele ważnych inwestycji w 
naszej gminie. Wierzę, że w 
kolejnych latach nasz samo-
rząd będzie rozwijał się rów-
nie sprawnie, zaspakajając 
pojawiające się potrzeby na-
szych mieszkańców. Gratulu-
ję Pani Burmistrz podjętych 
działań i otrzymanego wo-
tum zaufania - podkreślał Ma-

rek Busłowicz, Przewodniczą-
cy Rady Miejskiej w Kępicach. 

Ważnym elementem  se-
sji było wręczenie gratulacji 
dwóm wolontariuszom – Pa-
trykowi Miśkiewicz oraz Filipo-
wi Jargiełło, którzy otrzymali 
tytuł „Wspaniały” w konkursie 
Ośmiu Wspaniałych. – Składa-
my wam serdeczne gratulacje 
oraz życzymy wytrwałości w 
dalszej działalności i niesłab-
nącej wrażliwości na potrzeby 
drugiego człowieka – mówiła 
Magdalena Majewska Bur-
mistrz Kępic. 

Radni przyjęli również 
ważny w rozwoju gminy 

Plan Gospodarki Niskoemi-
syjnej dla Gminy Kępice na 
lata 2022-2027. Dokumentu, 
którego celem jest określe-
nie wizji rozwoju w kierunku 
gospodarki niskoemisyjnej, 
pozwalającej osiągnąć korzy-
ści środowiskowe, społeczne i 
ekonomiczne. 

A co przyniósł Gminie Kępi-
ce miniony rok ?

Przebudowane i zmoder-
nizowane drogi i mosty na 
łączną kwotę blisko 3,5 mln 
złotych. 

Zakończenie budowy Cen-
trum Opiekuńczo – Miesz-
kalnego, w którym obecnie 

Podczas sesji samorządowcy pogratulowali wolontariuszom 
zdobycia tytułu w konkursie „Ośmiu Wspaniałych”.

przebywa ponad 20 osób z 
niepełnosprawnościami. 

Realizację inwestycji tury-
stycznych, jak budowa grilla 
wraz z wędzarnią i piecem 
chlebowym oraz wiaty na te-
renie Ośrodka Wypoczynko-
wego Sobótka, kulturalnych 
w tym prowadzenie prac kon-
serwatorskich przy biesowic-
kim Panteonie, czy remontu 
świetlicy w Barwinie połączo-
nego z zagospodarowaniem 
terenu oraz długo oczekiwa-
ny remont remizy OSP w Bie-
sowicach.

Stworzenie targowiska 
miejskiego z wiatami i punk-
tami handlowymi, z pełnym 
zapleczem technicznym. 

Rok 2022 to również in-
westycje w rozwój cyfrowy 
najmłodszych mieszkańców 
naszej gminy. W ramach rzą-
dowego programu „Granty 
PPGR. Wsparcie dzieci i wnu-
ków byłych pracowników 
PGR w rozwoju cyfrowym”, do 
rodzin z terenu gminy trafiło 
380 laptopów z akcesoriami i 
oprogramowaniem. 

Upamiętnienie ważnej dla 
mieszkańców postaci, jaką 
był ks. prałat Alfred Osipo-
wicz. Rzeźba przedstawiająca 
wizerunek księdza, stanęła 
w centrum Kępic, jej realiza-
cja została sfinansowana ze 
środków programu własnego 
Centrum Rzeźby Polskiej w 
Orońsku pn. „Rzeźba w prze-
strzeni publicznej dla Niepod-
ległej 2022”.

                                                  g
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Ważne dofinansowanie

Gmina Kępice pozyskała 
środki na prace konserwa-
torskie kilku zabytków. 

- Pozyskaliśmy 1 milion 250 
tysięcy złotych z Rządowego 
Programu Odbudowy Zabyt-
ków. Będą one przeznaczone 
na najpilniejsze prace restau-
ratorskie i roboty budowlane 
przy sześciu zabytkowych 
obiektach w naszej gminie 
– informuje Magdalena Ma-
jewska, Burmistrz Kępic.

Dzięki pozyskanym środ-
kom wykonamy remonty 
zabytkowych budynków w 
Barcinie i Bronowie oraz za-
gospodarujemy teren nie-
czynnego, zabytkowego 
cmentarza przy kępickim 
kościele. 

Z tej puli będą udzielone 
aż trzy dotacje dla parafii 
funkcjonujących w naszej 
gminie. Dzięki środkom zy-
skają kościoły w Barcinie, 
Osowie i Biesowicach. Będą 
tam przeprowadzone prace 
konserwatorskie uzgodnio-
ne z konserwatorem zabyt-
ków. 

Pieniądze na zabytki

Dzięki pozyskanym środkom zyska m.in. zabytkowy kościół w 
Barcinie.

W trosce o bezpieczeństwo

Nowy wóz powitany
Kępicka jednostka OSP 
wzbogaciła się o nowy wóz. 
W maju został oficjalnie 
przekazany. 

- To wyjątkowa chwila. 
Wzbogaciliśmy się o ciężki 
samochód ratowniczo – ga-
śniczy, który ma świetne para-
metry. Jestem przekonany, że 
znacznie usprawni on nasze 
działania – mówił Sławomir 
Ziemianowicz, prezes Ochot-
niczej Straży Pożarnej w Kępi-
cach.

W ramach tegorocznych 
obchodów Dnia Strażaka, do 
kępickiej remizy przybyli go-
ście na specjalny apel. W jego 
trakcie jednostce przekazano 
nowy wóz.

- W imieniu wszystkich dru-
hów składam podziękowanie 
za przydzielony samochód, 
podnoszący zdolność ope-
racyjną naszej OSP. Jedno-
cześnie zapewniam, że wy-
korzystamy ten sprzęt w jak 
najlepszy sposób dla dobra 
mieszkańców i ich bezpie-
czeństwa – powiedział Karol 
Plechowski, naczelnik OSP.

Matką chrzestną pojazdu 
została Burmistrz Magdalena 
Majewska, a jego opiekunem 
druh Szymon Ziemski. – Z woli 
ludu strażackiego tutejszej 
OSP nadaję ci imię MAKSIMUS. 
Działaj sprawnie, gaś skutecz-

nie i rozsławiaj imię Kępic na 
całą okolicę – wypowiedziała 
Burmistrz Majewska. Samo-
chód został poświęcony przez 
ks. Józefa Bagniewskiego, pro-
boszcza tutejszej parafii.

Chwilę później samorzą-
dowcy wraz z Marią Matu-
szewską (dyrektor Delegatury 
Pomorskiego Urzędu Woje-
wódzkiego) oraz Łukaszem 
Maciejunas (dyrektorem 
Regionalnej Dyrekcji Lasów 
Państwowych w Szczecinku) 
przekazali kępickim straża-
kom kluczyki od wozu oraz 
dowód rejestracyjny. Zgodnie 
z tradycją „Maksimus” został 
ochrzczony szampanem. 

Strażacy podziękowali za 
wsparcie finansowe pozwalają-
ce nabyć samochód kępickim 
samorządowcom oraz licznym 
sponsorom. To między innymi 
Komenda Państwowej Straży 
Pożarnej, Wojewódzki Fundusz 
Ochrony Środowiska i Gospo-
darki Wodnej, Regionalna Dy-
rekcja Lasów Państwowych 
w Szczecinku, lokalne nadle-
śnictwa, firmy: Gras Korzybie, 
Kegar Kępice, Spółdzielnia So-
cjalna Razem i Zielony Punkt, 
KOSiR, firma SOLVER, Furges. 

– Nie sposób wymienić 
wszystkich, którzy dorzucili 
swoją cegiełkę do tego zaku-
pu. Cieszymy się, że zawsze 
możemy liczyć na Wasze 

wsparcie. To cenne, że także 
Państwu zależy na bezpie-
czeństwie naszych mieszkań-
ców. Jesteście wspaniałymi fi-
lantropami – podkreślił prezes 
Sławomir Ziemianowicz. 

Nowy samochód ratowni-

Pełna lista zadań:
- Remont zabytkowego bu-

dynku w m. Bronowo, Gmina 
Kępice – 350 000,00 zł

- Remont zabytkowego 
budynku pałacowego w m. 
Barcino, Gmina Kępice – 300 
000,00 zł

- Zagospodarowanie za-
bytkowego terenu nieczyn-
nego cmentarza przy Koście-
le pw. Matki Bożej 

Różańcowej w Kępicach – 
150 000,00 zł

- Przeprowadzenie prac 
konserwatorskich w zabyt-
kowym Kościele parafialnym 
św. Andrzeja Boboli w Bieso-
wicach – 150 000,00 zł

- Przeprowadzenie prac 
konserwatorskich w zabyt-
kowym

Kościele pw. Św. Anny w 
Barcinie – 150 000,00 zł

- Przeprowadzenie prac 
konserwatorskich w zabyt-
kowym Kościele filialnym pw. 
Najświętszego Serca Pana Je-
zusa w Osowie – 150 000,00 
zł.

g

czo-gaśniczy na podwoziu Re-
nault z napędem 6×6, posiada 
3-osobową kabinę, zbiornik 
wody mieszczący 8000 l oraz 
zbiornik na 800 l środka gaśni-
czego. Wyposażony jest w nie-
zbędny osprzęt, w tym działko 

Oficjalne powitanie nowego wozu strażackiego w Kępicach.

OSP Korzybie będzie miało nowy wóz

Bardzo dobra wiadomość 
dla strażaków ochotników 
z Korzybia, już wkrótce do 
jednostki trafi nowy ciężki 
samochód ratowniczo-ga-
śniczy.  

W Starostwie Powiatowym 
w Słupsku odbyła się konfe-
rencja, na której poinformo-
wano o zakupie samochodów 
i sprzętu do 12 jednostek z 
terenu Powiatu Słupskiego. 
W przypadku Gminy Kępice, 
będzie to ciężki samochód ra-
towniczo-gaśniczy, który trafi 
do Korzybia. – W maju oficjal-
nie przekazywaliśmy nowy, 
ciężki samochód dla OSP Kę-

pice, a już wkrótce nowy sa-
mochód trafi do OSP Korzybie 
– mówi Magdalena Majewska, 
Burmistrz Kępic. – Dzięki tym 
zakupom znacznie poprawi 
się bezpieczeństwo mieszkań-
ców Gminy Kępice.

Zakup samochodu jest moż-
liwy, dzięki udziałowi Gminy 
Kępice w Związku Powiato-
wo-Gminnym. Związek złożył 
wniosek w ramach Programu 
Inwestycji Strategicznych Pol-
ski Ład, w związku z tym do 
gmin z Powiatu Słupskiego 
trafi sprzęt strażacki o wartości 
11,5 miliona złotych.

g

Wóz dla Korzybia

Samorządowcy z Powiatu Słupskiego podczas konferencji.

wodne o bardzo dużym zasię-
gu.

- Jednostki z Gminy Kępice 
świetnie działają i cieszy nas, 
że nieustannie doposażają 
się w nowoczesny sprzęt. Cie-
szymy się, że dzięki owocnej 

współpracy możemy przy-
czyniać się do tego sukcesu 
– powiedział Wojciech Berent, 
Zastępca Komendanta Pań-
stwowej Straży Pożarnej w 
Gdańsku.

g
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Z dotacji skorzysta Spółdzielnia Socjalna „Razem” oraz Cen-
trum Integracji Społecznej.

Pozyskano niemal 330 tysięcy złotych

Aż dwa wnioski z Gminy 
Kępice zostały pozytyw-
nie ocenione i otrzymały 
dofinansowanie na rozwój 
potencjału podmiotów 
ekonomii społecznej. Tym 
razem środki pozyskano 
na działalność Spółdzielni 
Socjalnej „Razem” oraz 
Centrum Integracji Spo-
łecznej.  

W przypadku Spółdzielni 
„Razem” wzbogaci się ona 
o nowoczesny sprzęt, który 
rozszerzy zakres działalności. 
Mowa tu o frezarce (rębaku) 
do pni, młocie hydraulicznym 
oraz pługu do śniegu. Pracow-
nicy przejdą również szkole-
nia z obsługi w/w urządzeń 
a przedstawiciele podmiotu 
wezmą udział w targach co 
również wpłynie pozytywnie 
na rozwój spółdzielni. 

CIS natomiast rozwinie 
istniejący warsztat kra-
wiecki zakupując maszy-
nę i hafciarkę. Oprócz tego 

warsztat gospodarczy wypo-
sażony zostanie w narzędzia. 
Powstanie tu również nowy 
warsztat - stolarski. 

Wartość dotacji dla Spół-
dzielni to 188 840,00 zł zaś 
dla CIS – 139 000,00 zł.

Oba projekty uzyskały dofi-

Dotacje na rozwój ekonomii społecznej 

nansowanie z Programu „Od-
porność oraz rozwój ekonomii 
społecznej i przedsiębiorczo-
ści społecznej” na lata 2022-
2025 w ramach Krajowego 
Planu Odbudowy i Zwiększa-
nia Odporności.

                                         g

20 lat współpracy

Międzynarodowa 
współpraca

W dwudziestą rocznicę 
nawiązania współpracy, 
podpisano ważny doku-
ment. 

W 2002 roku miasto Kępi-
ce i gmina Bomlitz podpisały 
umowę partnerską. W roku 
2003 dokument o współ-
pracy został uroczyście po-
twierdzony w Kępicach. - Od 
2020 roku gmina Bomlitz 
należy do miasta Walsrode i 
od tego czasu nie jest samo-
dzielną gminą. Dlatego zale-
żało nam, aby sformalizować 
współpracę – mówi Helma 
Spöring, Burmistrz Walsrode.

Na zaproszenie niemiec-
kiej strony, Burmistrz Magda-
lena Majewska wzięła udział 
w zorganizowanych w Wal-
srode uroczystościach. W jej 
trakcie podpisano umowę o 
wzajemnej współpracy. 

- Podpisując ten dokument 
miasta Kępice i Walsrode de-
klarują, że w partnerstwie 
uzgodnionym w latach 
2002/2003, mając na uwadze 
zmienione w ostatnich latach 
warunki administracyjne, 
chcą kontynuować realizację 
wyznaczonych celów – pod-
kreśla Burmistrz Spöring. Po-
dobny dokument podpisała 
także strona francuska z mia-

sta Blainvielle, która jest part-
nerem samorządu Walsrode.

W ciągu ostatnich 20 lat 
miały miejsce liczne spotka-
nia między mieszkańcami 
Kępic i Bomlitz. W tym czasie 
rozwinęła i ożywiła się przy-
jaźń polsko- niemiecka na-

Modernizacja w Biesowicach

Kolejna droga przejdzie 
modernizację. Zdobyte do-
finansowania pokryją koszt 
inwestycji w całości.

Tym razem metamorfozę 
przejdzie 350 metrowy odci-
nek drogi gminnej w Biesowi-
cach. – Korzysta z niego wielu 
mieszkańców, bowiem droga 
prowadzi do dużego osiedla 
w tej miejscowości. Cieszymy 
się, że zyskaliśmy pełne dofi-
nansowanie na prace moder-
nizacyjne – mówi Magdalena 
Majewska, Burmistrz Kępic.

Remontem zostanie objęta 
droga prowadząca od krzy-
żówki (przy filii biblioteki) w 
kierunku biesowickiego osie-
dla. W ramach prac zaplano-
wano ułożenie nowej warstwy 
ścieralnej, naprawę ubytków 
w jezdni, chodników, krawęż-
ników wraz z regulacją stu-
dzienek. 

Szacowany koszt inwestycji 
to nieco ponad 714 tysięcy 
złotych. Środki na ten cel będą 

przeznaczone z Rządowe-
go Funduszu Rozwoju Dróg 
(50 procent) oraz z Funduszu 
Leśnego (50 procent) za po-
średnictwem Nadleśnictwa 
Warcino.

- Z pewnością inwestycja 
przyczyni się do poprawy 
bezpieczeństwa w tej części 
miejscowości oraz zwiększe-

Remont z dofinansowaniem

nia komfortu użytkowników. 
Zyska także estetyka miej-
scowości. Po podpisaniu nie-
zbędnych umów, rozpocznie-
my procedury przetargowe 
– informuje Marzena Piszko 
– Bojaryn, kierownik Referatu 
Inwestycji i Rozwoju Strate-
gicznego.

g

Podpisanie umowy o kontynuacji międzynarodowej współ-
pracy.

Aktualny stan odcinka drogi w Biesowicach przeznaczonego 
do modernizacji.

szych społeczności.

- Drodzy Przyjaciele, te 20 
lat, chociaż minęło bardzo 
szybko, przyniosło nam wiele 
satysfakcji. To przede wszyst-
kim wymiana doświadczeń 
pomiędzy Ochotniczymi 
Strażami Pożarnymi, udział 

we wspólnych zawodach, 
pokazach, wydarzeniach – 
mówiła podczas uroczystości 
Burmistrz Magdalena Majew-
ska.

- Wielu młodych mieszkań-
ców Gminy Kępice wkracza-
jących dzisiaj w dorosłe życie 
pamięta cudowne wakacje w 
Bomlitz. Przyjaźń pomiędzy 
jednostkami strażackimi z 
pewnością rozwinęła się naj-
bardziej – dodała Burmistrz 
Kępic.

Świadectwem i dowodem 
wsparcia niemieckiej strony 
był m.in. podarowany samo-
chód strażacki, który do tej 
pory służy w naszych jed-
nostkach. Do dzisiaj nasze 
strażackie rodziny przyjaźnią 
się, odwiedzają i stale utrzy-
mują kontakt.

Obie strony zadeklarowały, 
że chcą intensywnie rozwijać 
współpracę. Chodzi przede 
wszystkim o wymianę do-
świadczeń różnych grup i 
stowarzyszeń. - Mamy coraz 
więcej aktywnych organiza-
cji, które chętnie skorzystają 
z Waszego doświadczenia i 
podzielą się swoją wiedzą – 
podkreśliła Burmistrz Majew-
ska.                                           g

W skrócie

W czerwcu odbyła się ważna 
akcja, podczas której miesz-
kańcy naszej gminy mogli 
wykonać bezpłatne badania 
profilaktyczne w mobilnym 
osteobusie. To już kolejne 
takie wydarzenie w naszej 
gminie.   

Do dyspozycji zaintereso-
wanych mieszkańców były 
również stanowiska:

- Centrum Zdrowia SALUS 
w którym można było wy-
konać pomiar ciśnienia tęt-
niczego, zmierzyć poziom 
cukru oraz otrzymać skiero-
wanie na badania w ramach 
profilaktyki 40+

- Polskie Stowarzyszenie 
Stomijne POL-ILKO wraz 
z wolontariuszami, którzy 
oprócz rozdawania porad-

ników, czasopism i ulotek o 
stomi , dawali cenne wska-
zówki jak ją pielęgnować

- Stowarzyszenie AMA-
ZONKI – przy którym Panie 
zachęcały do badań profilak-
tycznych i diagnostycznych 
oraz pokazywały jak badać 
piersi w warunkach domo-
wych

Akcja została finansowana 
ze środków Powiatu Słup-
skiego i została przepro-
wadzona we współpracy z 
Powiatową Stacją Sanitarno 
- Epidemiologiczną w Słup-
sku, słupskim Centrum Zdro-
wia Salus, Polskim Towarzy-
stwem Stomijnym Pol-ilko, 
Grupą Amazonki Słupsk, Po-
morskim Oddziałem NFZ.

g

Profilaktyka w Kępicach

Bezpłatne badania profilaktyczne w Kępicach.
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W skrócie

Prace budowlane postępują. 
Ośrodek Wypoczynkowy 
„Sobótka” zyskuje właśnie 
ważny obiekt.  

Trwa kolejna inwestycja, 
która znacząco poszerzy 
ofertę turystyczną Gminy Kę-
pice. W styczniu tego roku, 
samorządowcy podpisali 
umowę na modernizację 
dawnego pawilonu. Powsta-
nie tu 13 pokoi dwuosobo-
wych z łazienkami. Obiekt 
będzie dostosowany do po-
trzeb osób z niepełnospraw-
nościami. Zostanie także za-
gospodarowany teren wokół 
budynku.

- Liczymy, że dzięki tej in-
westycji zwiększy się ruch 
turystyczny w naszej gminie. 
Z pewnością zmodernizo-
wany obiekt nada naszemu 
ośrodkowi jeszcze ciekaw-
szego charakteru, a przede 
wszystkim pozwoli obsłużyć 
więcej turystów w cyklu cało-
rocznym – mówi Magdalena 
Majewska, Burmistrz Kępic.

Inwestycja została dofinan-
sowana z Rządowego Fundu-
szu Polski Ład – Program In-
westycji Strategicznych, a jej 
zakończenie zaplanowano 
wiosną 2024 roku.

                                     g

Trwa modernizacja

Aktualne zdjęcie z placu budowy.

Podpisali ważny dokument

Samorządowcy z regionu 
podpisali w Gminie Kępice 
ważny dokument. Intencją 
jest spójny rozwój.  

- Cieszę się, że nasza 
współpraca w ramach two-
rzenia partnerstwa prze-
chodzi do kolejnej fazy. W 
ostatnich miesiącach odbyło 
się wiele spotkań roboczych, 
podczas których ustalaliśmy 
kierunki rozwoju. Podpisany 
dokument, który materia-
lizuje wiele pomysłów na 
przyszłość naszych samo-
rządów – mówił Maciej Cha-
berski, Zastępca Burmistrza 
Kępic.

W Centrum Kulturalno – 
Integracyjnym na terenie 
Ośrodka Wypoczynkowego 
„Sobótka” w Obłężu odbyło się 
oficjalne przyjęcie Strategii Te-
rytorialnej Partnerstwa Obsza-
ru Funkcjonalnego Środkowe 
Pomorze – część środkowa. 
Dokument został podpisany 
przez wójtów i burmistrzów 
gmin, które należą do part-
nerstwa. To samorządowcy z 
Gmin Kępice, Czarne, Miastko, 
Koczała, Kołczygłowy, Prze-
chlewo, Rzeczenica, Trzebieli-
no, Tuchomie.

- Strategia definiuje kluczo-
we kierunki dotyczące rozwo-
ju społeczno – gospodarczego 
obszaru naszego partnerstwa. 
Dokument pozwoli w najbliż-
szej przyszłości ubiegać nam 
się o środki unijne na cele 
społeczne, infrastrukturalne, 
czy środowiskowe. Przyna-
leżność do partnerstwa daje 
realne szanse na przyspiesze-
nie procesu zdobywania dofi-
nansowań na rozwój naszych 
samorządów – mówi Karolina 
Brzezińska – Ugorek z Urzędu 
Miejskiego w Kępicach.

Dokument został opraco-
wany w ramach projektu Cen-
trum Wsparcia Doradczego 
Plus na zlecenie Ministerstwa 
Funduszy i Polityki Regional-
nej.

Kolejnym etapem działań, 
będzie przyjęcie przez po-
szczególne gminy stosownych 
uchwał. Po zakończonym pro-
cesie administracyjnym, part-
nerstwo będzie ubiegać się o 
środki z różnych programów w 
ramach kolejnej perspektywy 
finansowej na lata 2021-2027.

g

Wspólnie dla rozwoju

Samorządowcy podczas podpisania strategii rozwoju w Obłę-
żu.

Ośrodek Wypoczynkowy „Sobótka” zaprasza

Sobótkowe smaki
Smakosze nie mają złudzeń. Propozycje obłęskiego ośrodka są przepyszne!

Piec chlebowy zyskał już 
wielu swoich fanów. Służy 
nie tylko do wypieku nieba-
nalnych bochenków, ale też 
do wędzenia. Od kilku tygo-
dni w ofercie Ośrodka Wypo-
czynkowego „Sobótka” królu-
je pstrąg.

- Wprowadziliśmy do 
sprzedaży wędzonego w na-
szym piecu pstrąga. Cieszy 
nas, że klienci docenili smak 
i jakość tego produktu – 
mówi Małgorzata Laskowska, 
prezes Kępickiego Ośrodka 
Sportu i Rekreacji.

Ryby dostarczane są z lo-
kalnej hodowli. Kilkanaście 
godzin spędzają w kąpieli w 
specjalnym roztworze solan-
kowym. Po rozpaleniu pieca 
do odpowiedniej tempe-
ratury, kilka godzin wędzą 
się uzyskując piękną, złotą 
barwę. 

– Mamy już sprawdzony 
przepis, który nadaje naszej 
rybie wiele walorów sma-
kowych i wizualnych. Choć 
proces przygotowania i wę-
dzenia jest czasochłonny, to 
jednak warto czekać na taki 
fantastyczny efekt – dodaje 

Marek Waszak z „Sobótki”.
Ryby wędzone są w każdy 

czwartek. Od poniedział-
ku do środy (do godz. 10) 
można składać telefoniczne 

Prezes Małgorzata Laskowska zachęca do korzystania z oferty 
ośrodka.

zamówienia pod numerem 
696 007 155. W czwartek w 
godzinach popołudniowych, 
klienci mogą się cieszyć jesz-
cze ciepłym i aromatycznym 

pstrągiem. Cena za 1 kg to 
50 zł.

- Wieści o naszej rybie 
szybko się rozeszły po okoli-
cy. Mamy coraz więcej zamó-
wień, dzwonią do nas osoby 
z okolic. Coraz częściej mu-
simy organizować wędzenie 
na kilka razy – cieszy się pre-
zes Laskowska.

Ośrodek Wypoczynkowy 
„Sobótka” od kilku lat prze-
chodzi olbrzymią metamor-
fozę. To mnóstwo inwestycji, 
rozbudowa bazy turystycz-
nej, kąpielisko z wieloma 
atrakcjami, ale też oferta ku-
linarna. W sezonie można 
tu codziennie zjeść obiad, a 
także korzystać z możliwości 
jakie daje własny piec chle-
bowy. 

Klienci dotychczas doce-
niali smak chleba, pizzy, czy 
innych wypieków przygoto-
wywanych według tradycyj-
nych przepisów. Teraz wę-
dzony pstrąg podbija kubki 
smakowe mieszkańców na-
szych okolic.

Zapraszamy do korzysta-
nia z szerokiej oferty obłę-
skiego ośrodka.

g

Dzięki współpracy i dofinan-
sowaniu w Gminie Kępice 
będzie zmodernizowana 
kolejna droga.  

- Remontem zostanie ob-
jęty niemal 4-kilometrowy 
odcinek drogi powiatowej na 
odcinku Ciecholub – Darno-
wo. To efekt współpracy ze 
Starostwem Powiatowym i 
otrzymania dofinansowania 
ze środków rządowych – in-
formuje Magdalena Majew-
ska, Burmistrz Kępic.

Powiat Słupski otrzymał z 
Rządowego Funduszu Polski 
Ład: Program Inwestycji Stra-
tegicznych niemal 16 milio-
nów złotych na modernizację 
18 kilometrów dróg powiato-
wych na terenie dziewięciu 
gmin. Umowa na wykonanie 
prac już została podpisana 
pomiędzy Zarządem Dróg 

Powiatowych, a wykonawcą 
– firmą POL-DRÓG.

Na terenie Gminy Kępice 
modernizacją zostanie obję-
ty odcinek pomiędzy Ciecho-
lubiem a Darnowem. – Cieszę 
się, że kolejne drogi przejdą 
gruntowną przebudowę. 
Dzięki wspólnym staraniom 
stale poprawiamy stan dróg 
powiatowych – podkreśla Pa-
weł Lisowski, Starosta Słup-
ski.

Koszt modernizacji odcin-
ka Ciecholub – Darnowo to 
ponad 2,9 miliona złotych. 
Powiat Słupski i Gmina Kępi-
ce wniosły swój wkład finan-
sowy po niemal 360 tysięcy 
złotych. Pozostała kwota 
pochodzi z rządowego fun-
duszu. 

                                     g

Kolejny odcinek drogi powiatowej będzie wyremontowany.

Modernizacja  
kolejnej drogi
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Gmina Kępice z prestiżową nagrodą 

Innowacyjny Samorząd
Burmistrz Magdalena Majewska odebrała w Warszawie nagrodę, przyznaną Gminie Kępice  
w prestiżowym konkursie „Innowacyjny Samorząd”.

Kapituła konkursu doceniła 
realizację i wdrożenie Systemu 
Monitorowania Odpadów Ko-
munalnych, słynnego kępic-
kiego SMOKA. Gmina Kępice 
otrzymała nagrodę w katego-
rii gminy miejsko – wiejskie. 
Z nadesłanych 41 projektów, 
nasz otrzymał III miejsce. 
Głównymi kryteriami oceny 
było nowatorstwo w skali kra-
ju i osiągnięte rezultaty zasto-
sowanych rozwiązań.

- W codziennej pracy sta-
ramy się nie używać słowa 
problem. Konsekwentnie 
poszukujemy rozwiązań, na 
stawiane przed nami wyzwa-
nia. Jednym z nich była wpro-
wadzona w 2022 r. ustawa o 
utrzymaniu porządku i czy-
stości w gminach, rozszerza-
jąca obowiązek selektywnej 
zbiórki odpadów komunal-
nych. Zaczęliśmy szukać spo-
sobu na edukowanie naszych 
mieszkańców w tematyce po-
prawnej segregacji odpadów, 
a tym samym zwiększenia po-
ziomu recyklingu, szczególnie 
w zabudowie wielorodzinnej. 
Wspólnie z Partnerami – Spół-
dzielnią Socjalną „Zielony 
Punkt” i Politechniką Gdańską 
stworzyliśmy system moni-
torowania odpadów komu-
nalnych, za co w tym miejscu 
chciałabym wszystkim podzię-
kować. – mówiła Magdalena 
Majewska Burmistrz Kępic, 

podczas odbierania statuetki. 
Patronami konkursu Inno-

wacyjny Samorząd 2023 byli: 
Prezes Rady Ministrów – Ma-
teusz Morawiecki, Minister-
stwo Rozwoju i Technologii, 
Ministerstwo Funduszy i Poli-

Burmistrz Magdalena Majewska odebrała nagrodę w prestiżowym konkursie.

tyki Regionalnej, Ministerstwo 
Spraw Wewnętrznych i Admi-
nistracji, GovTech oraz korpo-
racje samorządowe: Związek 
Województw Rzeczpospolitej 
Polskiej, Związek Powiatów 
Polskich, Unia Metropolii Pol-

skich im. Pawła Adamowicza, 
Związek Miast Polskich, Unia 
Miasteczek Polskich, Związek 
Gmin Wiejskich Rzeczpospoli-
tej Polskiej.

                            g

Strażacka rywalizacja

W czerwcu odbyły się 
gminne zawody sportowo – 
pożarnicze. Jak zwykle - był 
ogień! 

Organizatorem tegorocz-
nych zawodów była Ochotni-
cza Straż Pożarna w Barcinie. 
Nie zabrakło emocji i sporto-
wego ducha. 

- Cieszymy się, że możemy 
gościć u nas druhów z ca-
łej gminy. To wielkie święto 
pożarnictwa, gdzie możemy 
zaprezentować wszystkim 
mieszkańcom nasze umiejęt-
ności – mówił Prezes OSP Bar-
cino Stanisław Śliwka 

W tegorocznej edycji zawo-
dów udział wzięło 18 drużyn, 
w tym: 6 męskich, 5 kobiecych, 
2 dziewczęce, 4 chłopięce. 
Swoje umiejętności zaprezen-
towały również 4 Dziecięce 
Drużyny Pożarnicze (dzieci do 
lat 10). Zawody rozegrane zo-
stały w dwóch konkurencjach 

- ćwiczenia bojowe oraz szta-
feta pożarnicza 7x50 m z prze-
szkodami. Kolejność miejsc w 
klasyfikacji generalnej zawo-
dów w poszczególnych gru-
pach wyglądała następująco: 

Drużyna dziewczęca:
1 miejsce OSP Korzybie
2 miejsce OSP Biesowice
Drużyna chłopięca:
1 miejsce OSP Barcino
2 miejsce OSP Biesowice 
3 miejsce OSP Korzybie
Drużyna kobiet:
1 miejsce OSP Korzybie
2 miejsce OSP Kępice
3 miejsce OSP Biesowice
Drużyna mężczyzn:
1 miejsce OSP Korzybie
2 miejsce OSP Biesowice
3 miejsce OSP Mzdowo
- Już teraz stając na starcie 

zawodów jesteście zwycięz-
cami. To że angażujecie się 
w pomoc innym, a młodzie-
żowe drużyny uczą się nieść 

Był ogień

pomoc sprawia, że jesteście 
najlepsi! Gratuluje wam tej 
odwagi, zaangażowania, 
energii, aktywności – mówiła 
Burmistrz Kępic Magdalena 

Kolejne pokolenie druhów w trakcie zawodów

W skrócie

Podczas ważnej konferencji 
wyróżniono mieszkańców 
Gminy Kępice. Podzięko-
wania za edukację maryni-
styczną i żeglarską.  

W sali konferencyjnej słup-
skiego Starostwa Powiatowe-
go, odbyła się IX Konferencja 
Marynistyczna. 

– Każdego roku podczas 
konferencji podejmujemy 
ważne zagadnienia z punktu 
widzenia naszej działalności. 
To także okazja do wyróżnie-
nia osób szczególnie zaanga-
żowanych na rzecz edukacji 
morskiej i żeglarskiej w powie-
cie słupskim – mówił Jan Wild, 
prezes Ligi Morskiej i Rzecznej 
Oddział Słupsk.

W tym roku lokalni samo-
rządowcy na wniosek władz 
zarządu Ligi, nagrodzili wyróż-
nieniami i upominkami swoich 

mieszkańców. Z Gminy Kępice 
trafiły one do nauczycieli z 
warcińskiej Szkoły Podstawo-
wej. Otrzymali je Roman Seta 
oraz Ewa Żurawska – Seta. Z 
kolei nagrodzeni uczniowie to 
Anna Szkodzińska, Tymoteusz 
Tobiasz i Joanna Witos.

- Uważam, że szeroko rozu-
miana edukacja marynistycz-
na jest bardzo ważnym aspek-
tem kształcenia młodzieży. 
Chętnie włączamy się w regio-
nalne projekty w tej dziedzi-
nie. Nasi uczniowie z zapałem 
biorą udział także w zajęciach 
w ramach programów realizo-
wanych przez Gminę Kępice, 
dofinansowanych ze źródeł 
zewnętrznych, jak choćby 
obozy żeglarskie nad jeziorem 
Obłęskim – mówi Roman Seta, 
dyrektor warcińskiej szkoły.

                                     g

Konferencja  
z wyróżnieniami

Uczniowie z Warcina wyróżnieni podczas konferencji.

Samorządy powinny świecić 
dobrym przykładem w za-
kresie oszczędzania prądu.   

Przypominamy - w związ-
ku z sytuacją na rynku ener-
gii elektrycznej - 7 paździer-
nika ubiegłego roku rząd 
wprowadził ustawę o szcze-
gólnych rozwiązaniach słu-
żących ochronie odbiorców 
energii elektrycznej w 2023 
roku. Dokument wskazuje, że 
działania w zakresie zmniej-
szenia zużycia energii elek-
trycznej mogą odbywać się 
m.in. poprzez modernizację 

oświetlenia.
Gmina Kępice świeci przy-

kładem, bowiem na jej tere-
nie Energa Oświetlenie prze-
prowadza wymianę aż 620 
opraw oświetlenia ulicznego 
na energooszczędne, typu 
LED.

- Mamy nadzieję, że efekt 
widoczny na ulicach, znaczą-
co poprawi wizerunek gminy 
i bezpieczeństwo naszych 
mieszkańców – mówi Mag-
dalena Majewska Burmistrz 
Kępic.

                                     g

Świecimy przykładem

W Gminie Kępice przeprowadzono wymianę oświetlenia na 
energooszczędne. 

Majewska, podkreślając tym 
samym ważną rolę Ochotni-
czych Straży Pożarnych na 
terenie Gminy Kępice.         

                                g



Nasze sprawysierpień 2023 7

W skrócie

Przyglądali się kępickim 
rozwiązaniom. Samorzą-
dowcy ze Szczecina z wizytą 
w Gminie Kępice.  

- Kępickie rozwiązania w 
zakresie ekonomii społecznej 
warte są popularyzacji wśród 
innych samorządowców. Dla-
tego zorganizowaliśmy wizytę 
studyjną dla przedstawicie-
li instytucji publicznych ze 
Szczecina, aby mogli przyjrzeć 
się funkcjonowaniu tutejszych 
podmiotów – mówiła Ewa Fi-
lipska z OWES Szczecin.

Do naszej gminy przybyła 
czterdziestoosobowa gru-
pa pracowników z urzędów, 
ośrodków pomocy społecz-
nej i instytucji publicznych ze 
Szczecina. Spotkanie zorga-
nizowano w ramach działa-
jącego w Szczecinie Ośrodka 
Wsparcia Ekonomii Społecz-
nej.

- Cieszymy się, że jesteście 
Państwo zainteresowani funk-
cjonowaniem naszych pod-

miotów ekonomii społecznej. 
To ważne, że możemy wymie-
niać się doświadczeniami w 
tej materii i czerpać od siebie 
najlepsze rozwiązania – mówił 
Maciej Chaberski, Zastępca 
Burmistrza Kępic.

Samorządowcy mieli oka-
zję spotkać się z prezesami i 
przedstawicielami spółdzielni 
socjalnych „Zielony Punkt”, 
„Razem” oraz Kępickiego 
Ośrodka Sportu i Rekreacji. 
Odwiedzili także realizowane 
przez te podmioty inwestycje 
– m.in. instalację SMOK przy 
ul. Niepodległości, czy Punkt 
Selektywnej Zbiórki Odpadów 
Komunalnych. Była to także 
okazja do zwiedzenia Ośrodka 
Wypoczynkowego „Sobótka”. 

Szczecińscy urzędnicy do-
pytywali o podejmowane 
działania, źródła pozyskiwa-
nych środków zewnętrznych 
na realizację zadań inwesty-
cyjnych, czy społecznych.

                                     g

Z wizytą samorządową

Wiceburmistrz Maciej Chaberski przybliżył funkcjonowanie 
kępickiego samorządu.

Program o innowacjach

Samorządowcy z Kępic 
zaproszeni do produkcji 
filmowej o innowacyjnych 
przedsięwzięciach.  

Powstający materiał realizo-
wany na zlecenie Ministerstwa 
Funduszy i Polityki Regional-
nej przedstawia kilkanaście 
samorządów z całej Polski, 
które w ostatnim czasie zreali-
zowały innowacyjne przedsię-
wzięcia w ramach koncepcji 
SMART CITY. Jak podkreślają 
jego realizatorzy, to forma 
docenienia nietypowych ini-
cjatyw, które służą nie tylko 
konkretnej gminie, ale stają 
się jednocześnie inspiracją dla 
innych samorządów. 

Gmina Kępice została w ten 
sposób doceniona za realiza-
cję Systemu Monitorowania 
Odpadów Komunalnych, któ-
ry powstał przy ulicy Niepod-
ległości. Zaproszona do pro-
gramu Burmistrz Magdalena 
Majewska opowiedziała o 
etapach jego wdrażania, zało-
żeniach i celach, które dzięki 
niemu osiągnie gmina. 

– Ten system pozwala na 
efektywniejszą segregację od-
padów, jest komfortowy dla 

mieszkańców, a dzięki umiesz-
czeniu kontenerów pod zie-
mią, czyni przestrzeń miejską 
bardziej uporządkowaną – 
mówiła Burmistrz Majewska.

O przebiegu inwestycji 
opowiadała Marzena Piszko 
– Bojaryn, kierownik Referatu 
Inwestycji i Rozwoju Strate-
gicznego. 

– W trakcie jej realizacji, 
korzystaliśmy z olbrzymiej 
wiedzy naszego partnera – 
naukowców z Politechniki 
Gdańskiej. Niemal na każdym 
etapie powstawania systemu, 
konsultowaliśmy nasze dzia-

Gmina Kępice dostrzeżona

Program Ciepłe Mieszkanie

Już korzystają z programu!
Pierwsza umowa podpisana. Wyjątkowy program dla mieszkańców Gminy Kępice.

- Na taki program czeka-
łem od dawna. Dzięki niemu, 
będą miał możliwość wy-
miany pieca na ekologiczny. 
Cieszę się, że nasza gmina 
realizuje i pozyskuje środki 
na programy proekologicz-
ne, z których bezpośrednio 
mogą skorzystać mieszkańcy 
– mówi Sławomir Leoś z Ko-
rzybia.

Przypomnijmy, że Gmi-
na Kępice pozyskała ponad 
milion złotych na realizację 
programu Ciepłe Mieszka-
nie. Jego celem jest popra-
wa jakości powietrza oraz 
zmniejszenie emisji pyłów 
oraz gazów cieplarnianych 
poprzez wymianę źródeł cie-
pła i poprawę efektywności 
energetycznej w lokalach 
mieszkalnych znajdujących 
się w budynkach mieszkal-
nych wielorodzinnych.

- Zdobyty przez nas ponad 
milion złotych, będzie roz-
dysponowany wśród chęt-
nych mieszkańców, którzy 
kwalifikują się do skorzysta-
nia z programu. Pieniądze 
można przeznaczyć m.in. 
na wymianę starego pieca, 
okien czy drzwi. Zachęcam 

do zapoznania się ze szcze-
gółami programu – mówi 
Magdalena Majewska, Bur-
mistrz Kępic.

Pierwsi zainteresowani 
mieszkańcy już korzystają z 
konsultacji z pracownikami 
Urzędu Miejskiego w Kępi-
cach. Szczegółowe informa-
cje udzielane są w pok. 109 

lub pod nr tel. 59 857 66 21, 
wew. 58.

- Muszę podkreślić, że ob-
sługa programu w naszej 
gminie przebiega bardzo 
sprawnie. Od momentu zło-
żenia wniosku do popisania 
umowy, upłynęło zaledwie 
kilka dni. Teraz już mogę 
przystąpić do zakupu nowe-

go pieca i jego wymiany – 
podkreśla pan Leoś. 

Zachęcamy do zapoznania 
się ze szczegółowymi infor-
macji na temat programu 
„Ciepłe mieszkanie”. Dostęp-
ne pod linkiem: https://www.
kepice.pl/cieple-mieszkanie/

g

Mieszkaniec Korzybia Sławomir Leoś już skorzystał z programu. Teraz zachęca innych miesz-
kańców.

Zdobyli środki na integrację. 
Atmosfera była wspaniała.  

- Cieszymy się, że dzięki 
pozyskanym środkom mo-
gliśmy zorganizować spotka-
nia, które pogłębiły relacje 
naszych mieszkańców. Spo-
tykaliśmy się w wyjątkowej, 
rodzinnej atmosferze – mówi 
Barbara Kozicka z Koła Go-
spodyń Wiejskich „Mzdo-
wianki”.

To właśnie to koło pozyska-
ło środki z Fundacji Biedronki 
na realizację programu Da-
nie Wspólnych Chwil. Celem 
programu jest przeciwdzia-
łanie samotności seniorów, 
poprawa jakości życia osób 
starszych, integracja z lokal-
ną społecznością. Zdobyte 
kilka tysięcy złotych pozwoli-
ło na organizację wspólnych 
spotkań, podczas których 
„Mzdowianki” przygotowały 
posiłki dla seniorów.

- Cieszę się, że nasi miesz-
kańcy aktywizują się i zdo-
bywają środki na wspólne 
cele. Dzięki takim projektom 
umacniają się relacje spo-
łeczne. Mieszkańcy bardzo 
doceniają takie inicjatywy 

– podkreśla Magdalena Ma-
jewska, Burmistrz Kępic.

Przedstawicielki koła de-
klarują, że będą starały się 
pozyskiwać środki na podob-
ne cele w przyszłości. – Ma to 
ogromny sens. Zależy nam, 

Środki z Fundacji Biedronka

Mieszkańcy integrowali się w ramach pozyskanych środków z 
Fundacji Biedronka.

Burmistrz Magdalena Majewska w trakcie nagrywania pro-
gramu.

łania z mieszkańcami. Chcie-
liśmy, aby przede wszystkim 
oni zyskali intuicyjne narzę-
dzie, które usprawnia segrega-
cję odpadów – mówiła.

Realizatorzy programu te-
lewizyjnego dostrzegli także 
działania promocyjne projek-
tu, jak choćby powstanie pio-
senki i teledysku o systemie. 
– To świetny pomysł na naukę 
segregacji odpadów dla naj-
młodszych mieszkańców. War-
to ten materiał prezentować w 
innych gminach – podkreślili 
reporterzy.

                         g

Podarowali wspólne chwile

aby w naszym środowisku 
nikt nie czuł się samotny. 
Chcemy propagować wspól-
ne spędzanie czasu – podkre-
śla Barbara Kozicka.

                                     g
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Zmodernizowana remiza

To wyjątkowe wydarzenie nie tylko dla Biesowic, ale dla całej gminy i okolic. W maju oficjalnie otwarto zmodernizowaną remizę!

13 maja do Biesowic przyby-
li strażacy, goście, mieszkańcy. 
To wyjątkowy dzień nie tylko 
dla samej miejscowości, ale 
też całej okolicy. W ramach ob-
chodów tegorocznego Dnia 
Strażaka, oficjalnie otwarto 
zmodernizowaną remizę. 

- Dziś wyjątkowy dzień. Dłu-
go czekaliśmy na ten moment, 
ale właśnie teraz spełniają się 
nasze marzenia. Ochotnicza 
Straż Pożarna w Biesowicach 
istnieje już 76 lat. Jestem 
przekonany, że dzisiejsza 
uroczystość będzie jednym z 
ważniejszych wydarzeń w na-
szej historii – mówił Krzysztof 
Rosiak, prezes OSP Biesowice.

Uroczystości rozpoczęły 
się wspólnym przemarszem 
ze stadionu pod remizę, a na 
czele kolumny maszerowała 
Kępicka Orkiestra Dęta. Do-
wódcą apelu był dh Andrzej 
Macedoński. 

W jego trakcie wręczono 
odznaczenia osobom zasłu-
żonym dla pożarnictwa. Złoty 
Medal za Zasługi dla Pożar-
nictwa otrzymała Magdale-
na Majewska. Srebrny Medal 
– Anna Ćwiękowska, Steffen 
Weinmeister oraz Maciej Cha-
berski. Natomiast Brązowy 
Medal Norbert Burdyl.

Brązową Odznakę Honoro-
wą Zasłużony dla Pożarnictwa 
odebrali Sławomir Piątkowski, 
Sylwia Ziemianowicz i Sławo-
mir Ziemianowicz.

Prezydium Zarządu Oddzia-
łu Powiatowego ZOSP nadało 
odznaki „Strażak Wzorowy”. 
Otrzymali je: Norbert Becker, 
Dawid Paszotka – Lipiński, 
Mateusz Kaczmarczyk, Jakub 
Michalski.

- Remiza w Biesowicach 
była już ostatnią, która nie 
przeszła dotąd modernizacji. 

Dzięki dofinansowaniu w wy-
sokości 95 procent z rządowe-
go programu, mogliśmy od-
mienić to miejsce. To nie tylko 
zmiana wizerunkowa obiektu, 
ale przede wszystkim do-
stosowanie go do obecnych 
standardów. Mam nadzieję, że 
nasi strażacy będą teraz mogli 
pełnić swoją służbę w kom-
fortowych warunkach. Niech 
służy nam wszystkim – mówi-
ła Magdalena Majewska, Bur-
mistrz Kępic.

Samorządowcy wraz ze stra-
żakami na znak oficjalnego 
otwarcia remizy, uruchomili 
ręczne i mechaniczne syre-
ny. Po chwili bramy zostały 
otwarte. Poświęcenia obiektu 
dokonał ks. Bogdan Wójcik, 
proboszcz biesowickiej parafii. 

- W imieniu Młodzieżowej 
Drużyny Pożarniczej, chcę 
bardzo podziękować za odno-
wienie naszej remizy. Dla nas 
– młodzieży, to nie tylko bu-
dynek, ale przede wszystkim 
miejsce nauki, w którym za-
poznajemy się z trudną pracą 
strażaka – dziękowała Wiktoria 
Orczyk, dowódca Młodzieżo-
wej Drużyny Pożarniczej w 
Biesowicach.

Wszyscy mieli okazję zwie-
dzić zmodernizowane po-
mieszczenia remizy. – Obiekt 
prezentuje się wyjątkowo 
pięknie. Widać tu dbałość o 
każdy szczegół. Myślę, że wie-
lu strażaków w całej Polsce 
marzyłoby o takiej remizie - 
ocenia Maria Matuszewska, 
dyrektor słupskiej Delegatury 
Pomorskiego Urzędu Woje-
wódzkiego.

Przypomnijmy, że tutejsza 
remiza została wzniesiona w 
1926 roku i została przejęta 
od Skarbu Państwa w 1995 
roku jako budynek należący 

Biesowice z odmienioną remizą!
do PGR. Na tę modernizację 
Gmina Kępice pozyskała środ-
ki z Rządowego Funduszu In-
westycji Lokalnych. Co ważne, 
dofinansowanie pokryło aż 95 
procent wartości remontu.

Po części oficjalnej na bie-
sowickim stadionie rozpoczął 
się festyn rodzinny. Przepro-
wadzono animacje dla dzieci, 
gry i zabawy dla całych rodzin. 
Mieszkańcy mogli także obej-
rzeć sprzęt strażacki, zapre-
zentowany przez jednostki 
OSP z Gminy Kępice. Wieczo-
rem rozpoczęła się zabawa 
taneczna.

g
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Piknik 800+ z udziałem Mateusza Morawieckiego

Mateusz Morawiecki wziął 
udział w pikniku Rodzina 
800+. 

Piknik został zorganizo-
wany przez Ministerstwo 
Rodziny i Polityki Społecznej 
wspólnie z Wojewodą Pomor-
skim na Placu Wolności.

W sobotę (15 lipca) wcze-
snym popołudniem do Kępic 
przyjechał Premier Mateusz 
Morawiecki. 

– Miałem okazję zobaczyć 
kilka inwestycji, które realizo-
wane były w Gminie Kępice. 
Cieszę się, że dzięki środkom 
z programów rządowych 
progresywnie rozwijają się 
nie tylko duże aglomeracje 
miejskie, ale także mniejsze 
miasta i gminy. Kępicki sa-
morząd racjonalnie wykorzy-
stuje te środki – powiedział 
Premier Morawiecki. – Bę-

dziemy dalej intensywnie 
wspierać takie gminy jak Kę-
pice – zaznaczył.

Prezes Rady Ministrów mó-
wił także o wsparciu dla ro-
dzin.

– Świadczenie 500+, a od 
nowego roku 800+ pomogło 
wielu rodzinom. W czasach 
kryzysu związanym z pan-
demią, inflacją, czy z wojną 
na Ukrainie, nie zostawiliśmy 
ludzi bez wsparcia. Ten pro-
gram realnie przyczynił się 
do poprawy sytuacji mate-
rialnej wielu rodzin – podkre-
ślił Premier.

Podczas briefingu, szef rzą-
du odpowiadał na pytania 
dziennikarzy. Po jego zakoń-
czeniu uczestnicy pikniku 
mieli okazję przywitać się z 
Premierem, czy wykonać pa-
miątkowe zdjęcia. Mateusz 

Premier z wizytą w Kępicach

Święto Gminy Kępice

Święto gminy trwało trzy dni. Na mieszkańców czekało wiele atrakcji.

14 lipca rozpoczęły się te-
goroczne Dni Kępic. W piąt-
kowy wieczór mieszkańcy 
bawili się przy muzyce klu-
bowej z DJ NEX. Po godz. 22 
na scenie pojawili się Kalwi 
& Remi, którzy przyciągnęli 
wielu mieszkańców i gości. 
Śpiewom i wspólnym tań-
com nie było końca.

Rozbawiona publiczność 
miała nawet szansę znaleźć 
się na scenie razem z arty-
stami. W kulminacyjnym mo-
mencie koncertu na publicz-
ność puszczono konfetti, 
uatrakcyjniając występ.

– Świetne rytmy, doskona-
ły koncert dla osób w każdym 
wieku. Bardzo dobra zabawa 
– komentowali uczestnicy.

Sobota (15 lipca) to kolej-
ny dzień pełen atrakcji. W 
południe rozpoczął się kolej-
ny dzień naszego lokalnego 
święta. Na Placu Wolności na 
mieszkańców i gości czekało 
wiele atrakcji. Służby mun-
durowe przygotowały wiele 
niespodzianek– m.in. pokaz 
tresury psów policyjnych, 
wspinaczkę na wóz strażacki, 
czy nauka resuscytacji. 

Na lokalnych stoiskach 
można było spróbować róż-
norodnych smakołyków. W 
ekostrefie przygotowanej 
przez WFOŚiGW dzieci mo-
gły przeprowadzać ciekawe 
doświadczenia i brać udział 
w wielu konkursach. Równie 
ciekawą ofertę przygotowali 
leśnicy, którzy zapraszali pod 

namiot Lasów Państwowych. 
Na scenie wystąpił Joszko 
Broda z zespołem oraz lokal-
ni artyści. 

Z kolei dla dzieci wystąpił 
Teatr Władca Lalek z przed-
stawieniem Czerwony Kap-
turek. Na scenie mieliśmy 
okazję wysłuchać lokalnych 
artystów oraz naszych ze-
społów. Zespół Taraka umilał 
czas publiczności, a wieczór 
zwieńczyła zabawa taneczna.

W niedzielę rano miesz-
kańcy wzięli udział w raj-
dzie pieszym do pensjonatu 

Dni Kępic 2023

Morawiecki odwiedził także 
stoiska Kół Gospodyń Wiej-
skich, wystawców i przedsię-
biorców.

W miasteczku „Rodzina 
800+” przygotowano dla dzie-
ci wiele atrakcji, gier i zabaw.

                    g

Kawka. Dni Kępic zakończyły 
się kinem letnim z komedią 
„Zupa nic”.

Podczas konferencji i spotkania z mieszkańcami.

Premier Mateusz Morawiecki podczas wizyty w Kępicach.

Dziękujemy wszystkim za 
wspólnie spędzony czas.

 g
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Ważna modernizacja 

Prezes Kępickiego Ośrod-
ka Sportu i Rekreacji Sp. z 
o.o. Małgorzata Laskowska 
podpisała umowę o dofi-
nansowanie modernizacji 
kępickiego Orlika.   

- To ważna inwestycja – 
podkreśla prezes Laskowska 
– Zmodernizowane zaplecze 
sportowe pozwoli na prowa-
dzenie zajęć na najwyższym 
poziomie. 

Zakres prac obejmie remont 
zaplecza sanitarno – szatnio-
wego, które znajduje się w 
złym stanie technicznym, re-
nowację murawy, wymianę 
ogrodzenia i oświetlenia oraz 
wyeksploatowanych elemen-
tów wyposażenia. 

Przypomnijmy, że boisko 
powstało w 2012 roku w ra-

Orlik będzie jak nowy

Mieszkańcy chętnie korzystają z kompleksu sportowego. 
Wkrótce przejdzie modernizację.

Birety poleciały w górę

Rok akademicki zakończył Kępicki Uniwersytet III wieku. Wykład zamykający kolejny semestr  
połączony był z podziękowaniem wszystkim wykładowcom.

Tematem ostatniego wy-
kładu roku akademickiego 
2022/2023 była historia i 
funkcjonowanie przedsiębior-
stwa Kegar. Słuchacze UTW 
zapoznali się z przeszłością 
oraz ciekawostkami dotyczą-
cymi kępickiej papierni, co 
nieodłącznie łączyło się z po-
wstaniem dzisiejszych Kępic. 
Anna Ćwiękowska, dyrektor 
w spółce Kegar, w bardzo 
ciekawy i przystępny sposób 
przedstawiła profil dzisiejszej 
działalności przedsiębiorstwa 
w nawiązaniu do czasów po-
wstania papierni, poprzez 
okres prosperity, upadku i od-
budowy garbarni. 

W uroczystości zakończenia 
roku akademickiego uczest-
niczyli wykładowcy, którzy 
prowadzili zajęcia w roku 
2022/2023 oraz Burmistrz Kę-
pic Magdalena Majewska. 

- Tematyka wykładów mi-
jającego roku akademickie-
go obejmowała zagadnienia 
związane z funkcjonowaniem 
firm na terenie Gminy Kępice, 
opis flory i fauny charaktery-
stycznych dla naszej Gminy 
oraz funkcjonowanie PKO 
Banku Polskiego – mówi Sta-
nisław Grześkowiak, wicepre-
zes UTW. 

- W zajęciach uczestniczyło 
średnio 70 członków Uniwer-
sytetu, a w dniu zakończenia 
łącznie z wykładowcami i za-
proszonymi pensjonariuszami 
COM 102 osoby.

Dopełnieniem uroczystości 

było wręczenie wszystkim wy-
kładowcom i członkom Uni-
wersytetu biretów symbolizu-
jących zdobytą wiedzę.

Rozpoczęcie nowego roku 
UTW zaplanowane jest na 
dzień 2 października 2023 o 
godz. 10 w Sali Biblioteki.

      g

Uniwersytet zakończył rok 
W skrócie

Każdego dnia wiele się dzie-
je. Rozwijają swoje pasje w 
rodzinnej atmosferze.  

- Nasza instytucja funkcjo-
nuje od 1 kwietnia. Przez ten 
czas już wiele się wydarzyło. 
Cieszymy się, że uczestnicy z 
chęcią korzystają z naszej ofer-
ty i z radością włączają się w 
liczne przedsięwzięcia – mówi 
Dorota Miękus – Płodzień, kie-
rownik COM.

Centrum Opiekuńczo – 
Mieszkalne w Kępicach wspie-
ra osoby z niepełnosprawno-
ściami na wielu płaszczyznach. 
To nie tylko całodniowa opie-
ka, ale także działania rehabili-
tacyjne, czy animacyjne. 

- Każdego dnia organizuje-
my wiele zajęć w różnych dzie-
dzinach. To nie tylko ćwiczenia 
ruchowe, ale także zajęcia kre-
atywne i artystyczne. Jestem 
szczęśliwa, że podopieczni z 
takim zapałem uczestniczą we 
wszystkich naszych propozy-
cjach – uśmiecha się Sylwia 
Ziemska, animatorka.

Pracownicy Centrum stara-
ją się odpowiadać na potrze-
by uczestników, organizują 

warsztaty tematyczne, spo-
tkania z ciekawymi ludźmi. To 
sprzyja wspólnej integracji, a 
także rozwijaniu swoich zain-
teresowań. Niedawno odbyło 
się spotkanie z lokalnym arty-
stą – Wojciechem Czubajew-
skim. Zostało ono zorgani-
zowane z okazji Dnia Muzyki 
Polskiej i Plastyki. Była to oka-
zja do wspólnych śpiewów i 
tańców.

– Pan Wojciech grał na akor-
deonie i gitarze, co wywołało 
wiele fantastycznych emocji. 
Wszyscy wspólnie śpiewali 
znane utwory, a nawet trochę 
potańczyliśmy. To było wspa-
niałe doświadczenie – ocenia 
Sylwia Ziemska.

Niektórzy uczestnicy mieli 
okazję spróbować swoich sił 
w grze na tych instrumentach. 
Było wiele życzliwego uśmie-
chu i pięknych emocji.

- Wykorzystujemy każdą 
okazję, aby nasi podopieczni 
czuli się tutaj dobrze. Mamy 
wiele planów i pomysłów, aby 
urozmaicać nasze codzienne 
życie – dodaje kierownik Mię-
kus – Płodzień.                           g

Radośnie i twórczo

Kolejne drogi zmieniają 
swoje oblicze. Trwają inten-
sywne prace budowlane.     

Wczesną wiosną rozpoczęły 
się prace związane z kolejną 
przebudową dróg. Od tej pory 
zmieniło się już sporo, a ko-
lejne odcinki zmieniają swój 
wygląd, a przede wszystkim 
funkcjonalność. Tak jest w 
przypadku choćby ul. 11 Listo-
pada wraz z odcinkami przy ul. 
Kopernika w Kępicach. 

W ramach tego zadania wy-
konywane są: nawierzchnia 
jezdni, zjazdów i chodników 
z kostki brukowej betonowej. 
Ponadto inwestycja obejmuje 
wykonanie sieci elektroener-
getycznej wraz z posadowie-
niem latarni drogowych, sieci 
kanalizacji deszczowej oraz 

kanał technologiczny. Prace 
obejmują łącznie z odcinkami 
ul. Kopernika niemal pół kilo-
metra drogi. Efekty prac są już 
coraz bardziej widoczne.

- Inwestycja realizowana 
jest w ramach kompleksowe-
go zadania, które otrzymało 
dofinansowanie w wysokości 
95 procent wartości z Rządo-
wego Funduszu Polski Ład – 
informuje Magdalena Majew-
ska, Burmistrz Kępic.

Zadanie podzielone jest na 
trzy etapy i obejmuje budowę 
drogi do targowiska w Kępi-
cach, ulicy Kolejowej w Korzy-
biu (ta część inwestycji została 
już zakończona) oraz ul. 11 Li-
stopada w Kępicach. 

Wartość całego zadania to 
ponad 4 miliony 900 tysięcy 
złotych.                                        g

Drogi w przebudowie

Aktualne zdjęcia z prowadzonych prac przy ul. 11 Listopada w 
Kępicach.

Uroczystego zakończenia 
roku dokonali Burmistrz Mag-
dalena Majewska i Wiceprezes 

Stanisław Grześkowiak.

mach Programu moderniza-
cji kompleksów sportowych 
„Moje Boisko – Orlik 2012”. To 
jedyny taki obiekt na terenie 
naszej Gminy. 

- Mieszkańcy wielokrotnie 
zgłaszali potrzebę przepro-
wadzenia prac remontowych 
obiektu – mówi Magdalena 
Majewska Burmistrz Kępic – 
Poziom eksploatacji, wskazuje, 
że to miejsce jest niezwykle 
potrzebne i chętnie odwie-
dzane, w szczególności przez 
dzieci i młodzież. 

Zadanie jest współfinan-
sowane ze środków Ministra 
Sportu i Turystyki w ramach 
Programu modernizacji kom-
pleksów sportowych ‚Orlik’ 
2022.

                                          g

Słuchacze UTW zakończyli 
rok symbolicznym rzutem 
biretami.

Uczestnicy COM korzystają z każdej okazji do integracji.
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Intuicyjna i prosta w obsłudze

W maju uruchomiliśmy nowy serwis informacyjny. Strona jest przejrzysta i nowoczesna.

Dzięki pozyskanym środ-
kom unijnym, zmodernizowa-
liśmy stronę internetową Gmi-
ny Kępice. Chodzi nie tylko 
o funkcjonalność, ale przede 
wszystkim o wdrożenie uła-
twień dla osób z niepełno-
sprawnościami.

Środki z projektu zostały 
przeznaczone na poprawę do-
stępności usług publicznych 
świadczonych przez Gminę 
Kępice dla osób o ograni-
czonej mobilności i osób z 
niepełnosprawnościami. – W 
tym projekcie głównie skupia-
my się na pomocy dla osób z 
problemami słuchu, wzroku, z 
ograniczeniami w poruszaniu 
się i z problemami poznaw-
czymi. Chodzi o lepsze dosto-
sowanie architektoniczne i in-
formacyjno – komunikacyjne 
Urzędu Miejskiego - wyjaśnia 
Marzena Piszko – Bojaryn, ko-
ordynator ds. dostępności. 

Z nowej strony można w 
pełni korzystać na urządze-
niach mobilnych, a wszystkie 
komunikaty i informacje są 
czytelnie zaprezentowane i ła-
twe do odszukania. Strona jest 
multimedialna i funkcjonalna. 

Każdą informację dzięki za-
stosowaniu funkcji „odsłuchaj” 
odczyta na głos syntezator 
mowy. Został także wykonany 
film instruktażowy w języku 
migowym, opisujący w jaki 
sposób można realizować w 
naszym urzędzie sprawy ad-

ministracyjne. Stronę można 
oczywiście przeglądać w wer-
sji kontrastowej, zwiększać 
czcionki, co ułatwia korzysta-
nie z jej zasobów osobom z 
niepełnosprawnościami.

- W serwisie znajdują się ak-
tualności z życia gminy, ale też 
wiele przydatnych informacji 
dla mieszkańców, turystów, 
czy inwestorów. W najbliż-
szym czasie będziemy rozbu-
dowywali przydatne funkcje i 
dodawali kolejne ważne infor-

Środki na rozwój

Zdobyli pieniądze na kolej-
ne działania. Będą posze-
rzać swoje zainteresowania!  

- Bardzo się cieszymy, że 
nasz wniosek zyskał aprobatę 
komisji oceniającej. Zdobyte 
środki przeznaczmy na wiele 
działań aktywizujących i po-
szerzających wiele umiejęt-
ności – mówi Elżbieta Rosiak, 
prezes Uniwersytetu Trzeciego 
Wieku w Kępicach. 

Kępickie stowarzyszenie 
pozyskało 10 tysięcy złotych 
od Fundacji Wspólnota Po-
koleń. Realizowany projekt 
ma się przyczynić do rozwoju 
osobistego, intelektualnego 
oraz sprawnościowego osób 
w wieku emerytalnym. Zakres 
zaplanowanych działań jest 
bardzo szeroki. 

- To między innymi warsz-
taty i szkolenia tematyczne, 
wyjazd edukacyjny, ćwiczenia 
gimnastyczne, czy organiza-
cja wystawy prac naszych se-
niorów. Z pewnością projekt 
przyczyni się do rozwoju zain-
teresowań i pasji wielu osób – 

podkreśla prezes Rosiak.
Celem zadania „Aktywni 

i kreatywni seniorzy z Gmi-
ny Kępice” jest zwiększenie 
uczestnictwa osób starszych 
we wszystkich dziedzinach 
życia społecznego. Jak pod-
kreślają przedstawiciele Uni-
wersytetu Trzeciego Wieku, 
chodzi przede wszystkim o to, 
aby seniorzy mieli możliwość 
aktywnego spędzania czasu, 
poczuli się potrzebni i warto-
ściowi.

W ramach projektu zapla-
nowano m.in. przeprowadze-
nie warsztatów malowania na 
szkle, tworzenia z wikliny pa-
pierowej i rękodzieła. To także 
organizacja ćwiczeń gimna-
stycznych oraz wyjazdu stu-
dyjnego do galerii artystycz-
nej. Zwieńczeniem projektu 
będzie organizacja wystawy 
prezentującej prace wykona-
ne przez seniorów w trakcie 
warsztatów.

Projekt potrwa od maja do 
października tego roku.

                           g

Aktywni i kreatywni

Przedstawiciele UTW w Kępicach.

Święto, które integruje i przypomina o ważnym przesłaniu

5 maja to Dzień Walki z 
Dyskryminacją Osób Nie-
pełnosprawnych oraz Dzień 
Godności Osób z Niepełno-
sprawnością Intelektualną.    

– Cieszę się, że po raz kolej-
ny spotykamy się w tak waż-
nym dniu. Inicjatywa integra-
cji wpisuje się w wiele działań, 
które jako gmina podejmuje-
my na rzecz osób z niepełno-
sprawnościami – mówiła Mag-
dalena Majewska, Burmistrz 
Kępic.

W maju na terenie Ośrodka 
Wypoczynkowego „Sobót-
ka” spotkali się podopieczni 
Środowiskowego Domu Sa-
mopomocy oraz Centrum 
Opiekuńczo – Mieszkalnego 
w Kępicach. Była to okazja 
do wspólnej biesiady, zabaw 
i konkursów z animatorem, 
a nawet tańców. Spotkanie 
upłynęło w rodzinnej atmos-

Godność w roli głównej

Uczestnicy COM zaprezentowali się w wyjątkowych strojach. 

ferze, a jego zwieńczeniem 
było ognisko i wspólne piecze-
nie kiełbasek.

5 maja kierujemy szczegól-
ną uwagę w stronę osób, które 
muszą się mierzyć z różnorod-
nymi trudnościami. – Pamię-
tajmy, że osoby doświadczone 
schorzeniami, pragną przede 
wszystkim rozwijać się, uczyć, 
pracować. Mają wspaniałe 
plany i marzenia, czasem tylko 
trudniej jest Im to osiągnąć – 
mówi Marzena Piszko – Boja-
ryn, pełnomocnik Burmistrza 
Kępic ds. Osób Niepełno-
sprawnych. 

Dlatego tak ważne jest 
społeczne wsparcie, pomoc, 
a przede wszystkim zrozu-
mienie i szacunek. Takie dni 
jak dzisiaj, mają nam ciągle 
przypominać o tych prostych, 
a niezwykle ważnych posta-
wach.

- Niech to święto stanie się Spotkanie było okazją do wspólnej zabawy.

przyczyną do refleksji nad 
sytuacją osób z niepełno-
sprawnościami. Wsłuchujmy 
się uważnie w potrzeby tych 
osób, wspólnie starajmy się 

niwelować różnego rodzaju 
bariery – dodał z kolei Tomasz 
Zagrajek, kierownik kępickie-
go ŚDS.

                                          g

Jest nowa strona Gminy Kępice!

macje – mówi Paweł Lewan-
dowski z Urzędu Miejskiego w 
Kępicach.

Informujemy jednocześnie, 
że strona www.kepice.pl oraz 
profil na Facebooku o nazwie 
„Gmina Kępice” są jedynymi, 
oficjalnymi stronami interne-
towymi redagowanymi przez 
pracowników Urzędu Miej-
skiego w Kępicach.

Środki na dostosowanie 
strony do aktualnych wymo-
gów na rzecz osób z niepeł-

nosprawnościami pozyskano 
w ramach projektu „Dostępny 
samorząd - granty”, realizo-
wanego w ramach Programu 
Operacyjnego Wiedza Eduka-
cja Rozwój 2014-2020, Oś Prio-
rytetowa II Efektywne polityki 
publiczne dla rynku pracy, go-
spodarki i edukacji, Działanie 
2.18. Operatorem programu 
jest Państwowy Fundusz Re-
habilitacji Osób Niepełno-
sprawnych.                                 g

Zapraszamy do korzystania ze strony internetowej  www.kepice.pl
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Spartakiada z udziałem naszych seniorów

Emocje były niesamowite. 
Różnorodne konkurencje i 
doskonała integracja.

- W ubiegłym roku nawią-
zaliśmy współpracę z ustec-
kim Uniwersytetem Trzeciego 
Wieku. Teraz przeszliśmy do 
czynów i wzięliśmy udział w 
wyjątkowym wydarzeniu – 
mówi Elżbieta Rosiak, prezes 
kępickiego UTW.

Na terenie ośrodka spor-
towego w Ustce, odbyła się 
VII Spartakiada Uniwersyte-
tów Trzeciego Wieku. Wzięli 
w nim udział seniorzy z Ust-
ki, Kępic, ze Słupska i Gminy 
Słupsk. Konkurencji było wie-
le, a uczestnicy w każdej wy-
kazywali się dużym zapałem 
i umiejętnościami. Seniorzy 
m.in. strzelali do bramki, prze-
ciągali linę, rzucali kapelu-

szem, piłką, grali w kręgle, czy 
darta.

- Bardzo nas cieszy, że nasi 
mieszkańcy tak świetnie in-
tegrują się z sąsiednimi sto-
warzyszeniami. Integracja 
i współpraca stowarzyszeń 
przynosi wymierne korzyści. 
Z dużymi emocjami kibico-
waliśmy sportowcom – mówi 
Maciej Chaberski, zastępca 
Burmistrza Kępic.

Ostatecznie na pierwszym 
miejscu uplasowały się dwie 
drużyny – z Ustki i Gminy 
Słupsk. Drużyna z Gminy Kępi-
ce wywalczyła drugie miejsce. 
Trzecie przypadło słuchaczom 
z UTW Słupsk.

- Oczywiście wyniki są waż-
ne, ale tak naprawdę liczy się 
to, że spędziliśmy tu wyjątko-
wo aktywnie czas. Udział w 

Wywalczyli podium

Silna ekipa reprezentowała seniorów z Gminy Kępice.

Biegli wokół jeziora Korzybskiego

Bieg im. Elżbiety Garduły 
Do rywalizacji w XXIX Biegu im. Elżbiety Garduły w Korzybiu przystąpiło 105 osób,  
a do mety dobiegło 104 uczestników. 

Bieganie odbywało się w 
upalnych warunkach (prawie 
30 stopni Celsjusza) w lesie 
wokół korzybskiego jeziora na 
dystansie 10 kilometrów i 500 
metrów. Od startu na czoło 
stawki wysunął się faworyt Pa-
tryk Błaszczyk (7. BOW Słupsk), 
który narzucił ostre tempo 
i sukcesywnie powiększał 
przewagę nad rywalami. Ten 
27-letni biegacz został zwy-
cięzcą i osiągnął czas 36 minut 
i 50 sekund.

Za ten wyczyn nagrodzony 
został kopertówką z kwotą 
300 złotych i okazałym pu-
charem. Jako drugi finiszował 
Dawid Janta (Talex Borysław 
Borzytuchom) z czasem 38.23 
min (200 zł i puchar). Na trze-

cim miejscu zameldował się 
Jakub Went (Łeba) – 39.34 min 
(150 zł i puchar). Na kolejnych 
miejscach w czołówce przy-
biegli: 4. Łukasz Wirkus (Lę-
borski Klub Biegacza im. Braci 
Petk) – 41.30 min (100 zł), 5. 
Leszek Rusin (Lębork ) - 41.37 
min, 6. Krzysztof Wilczewski 
(Sławno) – 42.43 min.

Z kobiet znakomitą dyspo-
zycję zaprezentowała 38-let-
nia Antonina Wirkus (kiedyś 
znana pod panieńskim nazwi-
skiem jako Rychter) i nie dała 
szans rywalkom. Pewnie wy-
grała w czasie 44.42 min. Na-
groda to 300 złotych i piękny 
puchar.

- Czułam się bardzo dobrze 
i to udowodniłam na trasie. 

Uczestnicy tegorocznego biegu.

Wyjazdowe posiedzenie

Rada Seniorów na wyjazdo-
wym posiedzeniu zachęcała 
mieszkańców do wspólnych 
działań.

- Naszym celem jest za-
chęcanie seniorów do różno-
rodnej aktywności. Chcemy, 
aby emeryci wyszli z domów, 
nawiązywali lub odświeżali 
znajomości i włączali się we 
wspólne przedsięwzięcia 
– mówi Stanisław Grześko-
wiak, przewodniczący kępic-
kiej Rady Seniorów.

Z inicjatywy radnych Ho-
noraty Stępień i Zdzisława 
Watrala, tym razem posiedze-
nie Rady Seniorów odbyło się 
w Barcinie. Była to okazja do 
zapoznania mieszkańców z 
działaniami rady oraz aktual-
nymi propozycjami dla osób 
starszych, które realizowane 
są w Gminie Kępice. 

- Wcześniej takie wyjaz-
dowe posiedzenie zorgani-
zowaliśmy w Korzybiu. Je-
steśmy chętni do spotkań z 
seniorami z różnych części 
gminy, bo jest to znakomita 
okazja do wymiany informa-
cji i doświadczeń. W organi-

zacji spotkań pomagają nam 
radni, sołtysi i pracownicy 
biblioteki – mówi przewod-
niczący Grześkowiak.

Podczas spotkania w Bar-
cinie zachęcano seniorów do 
wyjścia z domu, integracji, 
rozmowy o nurtujących ich 
sprawach. Omówiono także 
ofertę Uniwersytetu Trzecie-
go Wieku, co spotkało się z 
dużym zainteresowaniem i 
kolejnymi deklaracjami przy-
stąpienia do tego stowarzy-
szenia.

Oprócz merytorycznej czę-
ści, odbyła się także wspólna 
integracja. Seniorzy zorgani-
zowali ognisko z kiełbaska-
mi, przy którym spędzili miło 
czas. – Była to znakomita 
okazja do rozmów i podzie-
lenia się swoimi spostrze-
żeniami na otaczającą nas 
rzeczywistość. Mieszkańcy 
byli bardzo zadowoleni, że 
mogliśmy spotkać się w swo-
bodnej atmosferze i wzboga-
cić się o wiele przydatnych 
informacji – podsumowuje 
Honorata Stępień.

                                       g

Rozmowy i integracja

Na zakończenie spotkania odbyło się wspólne ognisko integra-
cyjne.

Udział w spartakiadzie to także okazja do promocji naszej 
gminy.

spartakiadzie dał nam wiele 
satysfakcji i pokazał ile mamy 
sił i energii. To bardzo pozy-
tywne doświadczenie – ocenia 
Sławomir Leoś, mieszkaniec 

Korzybia.
Puchar za zajęcie II miejsca 

odebrał w imieniu kępickiego 
uniwersytetu Eugeniusz Desz-
czyków.

Klimat korzybskich zawodów 
zawsze mi odpowiadał. Cieszę 
się z triumfu - oznajmiła rado-
snym tonem Antonina Wirkus, 
tegoroczna zwyciężczyni.

Druga finiszowała Wikto-
ria Metlicka (7. BOW Słupsk). 
Jej czas to 45.34 min (200 zł 
i puchar). Trzecia była Moni-
ka Harbutiak (Cisowa, gmina 
Darłowo) – 51.32 min (150 zł i 
puchar).

Klasyfikacja drużynowa: 1. 
Lęborski Klub Biegacza im. 
Braci Petk, 2. Florian Chojni-
ce, 3. 7. BOW Słupsk. Spośród 
wszystkich zawodników i 
zawodniczek były losowa-
ne okolicznościowe nagrody 
rzeczowe i pieniężne (euro). 
Słowa uznania należą się or-

ganizatorom (Kępicki Ośrodek 
Sportu i Rekreacji, Gmina Kę-
pice, Nadleśnictwo Warcino). 
Gościem honorowym imprezy 
w Korzybiu był słupszczanin 
Jan Huruk - najlepszy polski 
maratończyk w historii 100-le-
cia Polskiego Związku Lekkiej 
Atletyki. Spikerkę niezawod-
nie prowadził Roman Toboła. 
Nagrody rzeczowe i finansowe 
wręczała między innymi Mag-
dalena Majewska, burmistrz 
Kępic. Dyrektorem korzybskie-
go biegu był Zenon Słomski.

Za rok będzie jubileuszowa, 
bo trzydziesta edycja Biegu 
im. Elżbiety Garduły.

Krzysztof Niekrasz

                                              g

- Nasz uniwersytet ma bar-
dzo bogatą ofertę, którą stale 
poszerzamy. Z radością obser-
wuję zaangażowanie naszych 
uczestników w wiele inicjatyw. 
Z pewnością będziemy podej-

mować kolejne wyzwania w 

wielu dziedzinach – zapewnia 

Stanisław Grześkowiak, prezes 

kępickiego stowarzyszenia.
g
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Wsparcie dla Centrum Opieki Zwierząt

Dziękują za pomoc
To była wyjątkowa inicjatywa. Wsparcie już trafiło do zwierząt, a to jeszcze nie koniec.

- To było niesamowite… 
tak wielu ludzi postanowiło 
nam pomóc i zaangażować 
się w organizację festynu 
charytatywnego. Jestem 
niezwykle wdzięczny i jed-
nocześnie poruszony otrzy-
manym dobrem – przyznaje 
Radosław Waszkiewicz, szef 
Centrum Pomocy Zwierzę-
tom „Buba” w Obłężu.

Przypomnijmy, że 22 lip-
ca odbył się festyn, podczas 
którego zbierano środki na 
funkcjonowanie „Buby”. Ini-
cjatywę wsparło wielu lokal-
nych przedsiębiorców, którzy 
przekazali fanty do licytacji, 
czy vouchery na różnorodne 
usługi. Podczas festynu zor-
ganizowano wiele licytacji, 
można było także wesprzeć 
akcję nabywając cegiełkę. 
Nagrodą główną był rower, 
a upominki były ufundowa-
ne przez lokalnych przedsię-
biorców i sponsorów. Atrakcji 
nie brakowało – były zabawy, 
gry, występy artystyczne. 
Ochotnicza Straż Pożarna z 
Kępic przygotowała pokaz 
sprzętu, a ochotnicy prowa-
dzili animacje dla dzieci. 

- Podczas festynu zebrano 
prawie 16 tysięcy złotych. 
Środki te przeznaczyliśmy 
na zakup pełnowartościowej 
karmy dla zwierząt oraz opa-
łu w postaci węgla. Dziękuję 

wszystkim, którzy wspomo-
gli tę inicjatywę – mówi Mag-
dalena Majewska, Burmistrz 
Kępic.

Jak informują wolontariu-
sze „Buby” zakupiona kar-
ma pozwoli zabezpieczyć 
funkcjonowanie centrum na 
około dwa miesiące. Z kolei 
zamówiony węgiel, powinien 
wystarczyć na całą zimę. 

- Nasi mieszkańcy są bar-
dzo wrażliwi na los zwierząt 
i zawsze chętnie włączają się 
w lokalne akcje. Centrum Po-
mocy Zwierzętom znajduje 
się na terenie naszego sołec-
twa, tym bardziej chcieliśmy 
pomóc i mocno zaangażo-
wać się w to przedsięwzięcie 
– dodaje Maria Zegadło, Soł-
tys Sołectwa Obłęże.

Karmę dla zwierząt już do-
starczono do siedziby Cen-
trum, natomiast opał wkrót-
ce do niego dotrze. – To nam 
z pewnością ulży w bieżącej 
działalności. Oczywiście mu-
simy w dalszym ciągu szukać 
możliwości wsparcia cen-
trum, bo koszty utrzymania 
są coraz wyższe – tłumaczy 
Radosław Waszkiewicz. W 
chwili obecnej pod opieką 
centrum znajduje się ponad 
50 psów, a wraz z pozostały-
mi zwierzętami liczba ta wy-
nosi ponad 70.

- W najbliższym czasie po-
dziękujemy za pomoc na-

Współpraca międzygminna

Mnóstwo atrakcji, zwie-
dzanie ciekawych miejsc, 
edukacja i zabawa. Niezwy-
kłe kolonie dla dzieci.

Dzięki współpracy samorzą-
dów Kępic i Bystrej Sidziny, po 
raz kolejny odbyły się kolonie 
letnie dla dzieci z obu gmin. 
Przypomnijmy, że w 2007 roku 
samorządy podpisały umo-
wę partnerską, która zakłada 
szeroką współpracę. To m.in. 
działania kulturalne, wymiana 
młodzieży, integracja senio-
rów, czy szeroka wymiana do-
świadczeń samorządowych.

- Ta wieloletnia współpraca 
dała nam mnóstwo wymier-
nych efektów. Dzięki koloniom 
dzieci poznają nowe miejsca, 
kulturę regionów, atrakcje tu-
rystyczne. To wspaniała edu-
kacja, połączona z niezwykłą 
przygodą – mówi Zdzisław 
Maciaszek, dyrektor szkoły w 
Przytocku i jednocześnie ini-
cjator tej partnerskiej współ-

pracy.
W tym roku z kolonii po-

nownie skorzystało niemal 
pięćdziesięciu uczniów z na-
szej gminy i tyle samo z Bystrej 
Sidziny.

Kępicka młodzież miała 
okazję zwiedzić m.in. skansen 
w Sidzinie, Kraków, kopalnię 
soli w Bochni, czy Zakopane. 
Nie zabrakło oczywiście wy-
cieczek w góry, czy świetnej 
zabawy w Energylandii. 

Z kolei młodzież z Bystrej 
Sidziny odwiedziła m.in. Mal-
bork, Szymbark, Gdynię czy 
Ustkę. Nie zabrakło oczywiście 
wizyty nad jeziorem Obłęskim, 
w Warcinie, czy morskich ką-
pieli. Koloniści co roku mają 
swoją bazę w szkole w Przy-
tocku, co jest także świetną 
okazją do zapoznania się ze 
zwierzętami w tamtejszym 
Mini Zoo.

- Współpraca międzygmin-
na daje nam wiele satysfakcji. 

Kolonie pełne przyjaźni

Uczniowie z Gminy Kępice na jednym z górskich szlaków.
Koloniści z Bystrej Sidziny dziękują kępickim samorządowcom 
za organizację wizyty.

Cieszymy się, że uczniowie 
z naszych szkół mają okazję 
poznać piękne miejsca połu-
dniowej Polski. Z radością ob-
serwujemy także, jak młodzież 
z Bystrej Sidziny chłonie histo-
rię, kulturę i atrakcje naszych 
terenów – mówi Magdalena 

Majewska, Burmistrz Kępic.
Kolonie właśnie dobiegły 

końca. Ostatnim elementem 
była wizyta uczniów w kępic-
kim urzędzie. Była to okazja 
do podsumowań, podzielenia 
się wrażeniami, ale też po-
dziękowań. Młodzież z Bystrej 

Sidziny z uśmiechem, ale też 
łezką wzruszenia podzięko-
wała Magdalenie Majewskiej 
i Zdzisławowi Maciaszkowi za 
organizację kolonii i opiekę. 

– Przeżyliśmy tu wspania-
łe chwile. Poznaliśmy wiele 
miejsc, a przede wszystkim 

Świetnie się tu czuliśmy i ba-
wiliśmy. Dziękujemy – podsu-
mowali koloniści. 

Choć nadszedł czas powro-
tu do domów, mamy nadzieję, 
że wspomnienia z tej fanta-
stycznej przygody pozostaną 
młodzieży na długo.                g

W skrócie

Druhowie z OSP Korzybie 
zdobyli wysokie miejsce w 
ważnych zawodach.

- Wprawdzie nie obroni-
liśmy tytułu mistrza, ale po 
bardzo zaciętej rywalizacji 
stanęliśmy na podium – 
mówi Jacek Miszczyk, prezes 
OSP Korzybie.

W minioną sobotę (29 lip-
ca) w Gniewinie odbyły się VI 
Wojewódzkie Zawody Spor-
towo-Pożarnicze. Ochotni-
cy z Pomorza rywalizowali 
w trzech konkurencjach – 
musztrze, sztafecie i ćwicze-
niach bojowych. 

– W pewnym momencie 
mieliśmy problem z pompą, 
dlatego otrzymaliśmy niższe 
noty. Mimo wszystko cieszy-
my się z trzeciego miejsca. 

Z pewnością będziemy dalej 
intensywnie trenować z na-
dzieją, że w kolejnych zawo-
dach ponownie zostaniemy 
mistrzami – dodaje prezes 
Miszczyk.

Zadowolenia z tego suk-
cesu nie kryje także prezes 
Zarządu Oddziału Miejsko – 
Gminnego w Kępicach.

– Systematyczna praca, 
precyzyjne ćwiczenia, długo-
falowe przygotowania oraz 
doświadczenie i zaangażo-
wanie kadry kierowniczej tej 
jednostki po raz kolejny dały 
wymierne efekty. Cieszę się 
z sukcesu i gratuluję dobrze 
wykonanej roboty – pod-
sumowuje prezes Stanisław 
Gajek.

                                       g

Korzybie  
na podium!

Drużyna z Korzybia wywalczyła miejsce na podium.

szym licznym sponsorom. 
Tymczasem składam wszyst-
kim zaangażowanym wiel-
kie podziękowanie. Każdy z 
Was był niesamowity, jestem 

wdzięczny za wszystko, co 
dotąd otrzymaliśmy – dodaje 
Radosław Waszkiewicz.

                                                g

Karma już trafiła do Centrum Pomocy Zwierzętom „Buba”. Na 
zdjęciu: Burmistrz Magdalena Majewska, Sołtys Maria Zegadło, 
szef Centrum Radosław Waszkiewicz wraz z podopiecznym.

Podczas festynu, który odbył się 22 lipca w Obłężu.
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Zbierali na remont kościoła

W czerwcu już po raz 
dwudziesty odbył się festyn 
parafialny w Kępicach.   

Organizatorzy przygo-
towali wiele smakołyków. 
Skosztować można było po-
trawy z grilla, pierogi, prze-
kąski, ciasta a także dzika w 
gruszkach. Prowadzono za-
bawy i konkursy dla najmłod-
szych. W ramach licytacji do 
nabycia były atrakcyjne fanty 
a wśród nich rower. Tradycyj-
nie nie zabrakło cegiełek, z 
których losowano nagrodę 
główną - telewizor. Na sce-
nie prezentowały się lokalne 
zespoły, młodzieżowe grupy 
taneczne oraz uczniowie z 
kępickich szkół.

- Dziękujemy przedsię-
biorcom i instytucjom, które 
przekazały na licytację vo-
uchery i upominki – mówi 
Rafał Stelmach, przewodni-
czący Rady Parafialnej. Wiel-
kie podziękowania kierujemy 
również do wszystkich osób, 
które okazały nieocenioną 
pomoc organizacyjną – do-
daje Stelmach.

Dzięki hojności oraz za-
angażowaniu mieszkańców 
udało się zebrać kwotę po-
nad 35 tysięcy zł. Środki te 
zostaną przeznaczone na re-
mont elewacji kościoła. 

Festyn pokazał jak wielkie 
serce mają parafianie oraz 
sponsorzy.

g

Festyn w Kępicach

Skauci w Obłężu

Przygoda życia
Stacjonują nad jeziorem Obłęskim. Skauci żyją jak rodzina.

Przyjechali z Koszalina, 
gdzie mają swoją harcówkę. 
Ich oficjalna nazwa to PTTK 
Skauci Koszalin. Na co dzień, 
spotykają się dwa razy w mie-
siącu na kilka godzin. W tym 
czasie prowadzą typowe za-
jęcia harcerskie -np. tereno-
znawstwo, pionierka (budowa 
obozów, zagospodarowania 
się na danym terenie), sama-
rytanka (udzielanie pierwszej 
pomocy), historia harcerstwa, 

czy przeróżne formy zabaw i 
edukacji. 

- Zajęcia zawsze prowadzi-
my w terenie, a co jest warte 
podkreślenia, nigdy nie korzy-
stamy z internetu. Ponadto or-
ganizujemy biwaki (jesienny i 
wiosenny) oraz uczestniczymy 
w wielu akcjach społecznych i 
charytatywnych – mówi Zdzi-
sław Herman, jeden z wycho-
wawców i drużynowy. 

Koszalińscy skauci zrzesza-

ją ponad 40 osób w wieku od 
siedmiu do siedemdziesięciu 
lat. Jak podkreślają druhowie, 
to oprócz nauki różnych umie-
jętności technicznych, przede 
wszystkim nauka życia w gru-
pie. Tu ważny jest kontakt oso-
bisty, który przez powszech-
ność internetu tak często jest 
ograniczony.

Skauci właśnie przebywają 
na terenie Gminy Kępice, gdzie 
zorganizowano dwunastod-
niowy obóz. To nauka praw-
dziwego życia. Młodzi skauci 
samodzielnie zbudowali swój 
obóz, pełnią warty, angażują 
się w codzienne życie. Pranie, 
sprzątanie, przygotowywa-
nie posiłków nadaje ich życiu 
rytm. Śpią w namiotach, któ-
re ufundowali im sponsorzy. 
Własnoręcznie wykonują pod-
stawowe sprzęty – drabinę, 
stoły, czy lodówkę zrobioną z 
baniaka wkopanego w ziemię.

- To jest piękne, kiedy mło-
dzi ludzie współpracują ze 
sobą, aby wspólnie osiągnąć 
wyznaczony cel. Oczywiście 
zdarzają się małe kłótnie, ale 
za chwilę wszystko wraca do 
normy. Tak jak w prawdziwym 
życiu – uśmiecha się drużyno-

Bieg wokół jeziora Obłęskiego

Słoneczny weekend przycią-
gnął nad Jezioro Obłęskie 
nie tylko miłośników plażo-
wania, ale również biegaczy 
z całego regionu. W sobotę, 
20 maja odbyła się już piąta 
edycja popularnego biegu 
„Zielona Dycha”. Przypo-
mnijmy, że to bieg wiodą-
cy urokliwą trasą wokół 
jeziora Obłęskiego, liczący 
10 kilometrów, którego 
niezmiennie ambasadorką 
jest znana i utytułowana 
mistrzyni i biegaczka z na-
szego regionu Małgorzata 
Pazda – Pozorska.   

Podczas tegorocznej edycji 
biegu mieliśmy okazję poroz-
mawiać z jego ambasadorką, 
autorką książki „Żyć jakby nie 

było jutra”, która opowiadała o 
swoim życiu, rodzinie i sukce-
sach sportowych. 

- Wiem, że dostałam drugą 
szansę, aby cieszyć się życiem 
i spełniać swoje marzenia – 
mówiła Małgorzata Pazda – 
Pozorska, która na co dzień 
konsekwentnie wprowadza 
te zasady w życie z sukcesami 
występując w maratonach, 
ultramaratonach, biegach 24 
h na terenie całego świata. 

Nie zabrakło elementów 
edukacyjnych i promocji na-
szych walorów przyrodni-
czych. Nadleśnictwo Warcino 
w ramach projektu „Dobre z 
Lasu” realizowanego przez 
Lasy Państwowe, zachęcało do 
degustacji ekologicznej żyw-
ności powstałej z wykorzysta-

Zielona Dycha po raz piąty
Mieszkańcy włączyli się w organizację parafialnej inicjatywy. 

niem dóbr pochodzących z 
polskich lasów. Przygotowali 
również stanowisko edukacyj-
ne, gdzie każdy mógł spraw-
dzić swoją wiedzę nt. m.in. ga-
tunków drzew występujących 
w polskich lasach. 

- Bardzo się cieszę, że wyda-
rzenie przyciąga co roku bie-
gaczy z całego regionu – mó-
wił Maciej Chaberski, Zastępca 
Burmistrza Kępic, wręczając 
pamiątkowe medale i nagra-
dzając zwycięzców w kate-
gorii generalnej dla kobiet i 
mężczyzn, a także wiekowej z 
podziałem na płeć: 16-25, 26-
35, 36-45, 46-55 oraz 56+.

Nie zabrakło również ki-
lometrowego biegu dla naj-
młodszych. Zielona Jedynka, 
corocznie cieszy się dużym 

zainteresowaniem wśród naj-
młodszych uczestników.

- To świetna zabawa dla 
maluszków. Każdy uczestnik 
otrzymał pamiątkowy medal, 
dyplom i upominek – mówi 
Małgorzata Laskowska, Prezes 
Kępickiego Ośrodka Sportu i 
Rekreacji Sp. z o.o. 

Dziękujemy współorganiza-
torom Starostwo Powiatowe 
w Słupsku oraz Nadleśnictwo 
Warcino, sponsorom Szkółka 
drzew i krzewów ozdobnych 
Alina Brodzińska, Przetwór-
stwo Rybne Łosoś Sp. z o. o. 
oraz wszystkim uczestnikom 
i odwiedzającym. Już teraz 
zapraszamy na kolejną edycję 
tego sportowego wydarzenia.

g

wy Zdzisław.
Właśnie uczestniczymy w 

porannej zbiórce. Wychowaw-
cy wyznaczają skautów do 
pełnienia wart, informują o za-
daniach na cały dzień. W pla-
nach m.in. nauka udzielania 
pierwszej pomocy, sprzątanie 
terenów leśnych, przygoto-
wanie programu artystyczne-
go do wieczornego ogniska. 
Oczywiście nie brakuje zabaw, 
kąpieli w jeziorze, zwiedzania 
okolic, czy spotkań z ciekawy-
mi ludźmi.

W trakcie zbiórki można 
zgłaszać także skargi. – Pełni-
łam wczoraj dodatkową wartę 
za kolegę. Wnioskuję, aby być 
dziś z niej zwolniona – meldu-
je jedna z młodych skautek. 
– Rozpatrzymy, rozpatrzymy 
–odpowiada z uśmiechem 
opiekunka.

W obozie biorą udział na-
wet siedmioletnie dzieci. 
Przez cały dzień z pełnym za-
angażowaniem uczestniczą 
we wszystkich zadaniach, ale 
czasem wieczorem przycho-
dzi moment tęsknoty za ro-
dzicami i domem. Wtedy taki 
maluch otrzymuje wsparcie 
nie tylko od wychowawców, 

Podczas festynu można było skosztować wielu smakołyków.

ale też od kolegów i za chwilę 
wraca świetny nastrój i chęć 
do dalszej zabawy.

Są też tzw. wygi obozowe. 
To m.in. Michał, Basia i Ame-
lia. – Nie policzę, który to nasz 
obóz. Zawsze chętnie jeżdżę 
i cieszę się z okazji do pozna-
nia nowych miejsc i życia w 
obozowisku. Smartfonu mi nie 
brakuje – deklaruje Basia. 

Amelia z kolei łapie za drabi-
nę własnoręcznie wykonaną, 
wspina się udowadniając jak 
solidnie jest zrobiona. Michał 
ma sporą siłę fizyczną, więc 
wozi dziewczyny na wózku 
wyznaczoną wcześniej trasą 
wyczynową. Słychać śmiech, 
a w namiotach zagorzałe roz-
mowy. To ostatni moment 
przed kolejnymi obowiązkami.

- Szykować się do zbiórki i 

wyjścia! – pada komenda. Za 
chwilę w obozowisku wzmo-
żony ruch. Każdy wie, co ma 
robić, co ubrać, gdzie się usta-
wić.

- Tutejsze tereny są znako-
mite do obozowania, życia 
harcerskiego i do wypoczyn-
ku. Z pewnością wszyscy wró-
cimy do domów ze wspania-
łymi wspomnieniami – mówi 
skaut Zdzisław. 

Po chwili wszyscy znikają, 
realizując kolejne zadania. 
Wrócą tu za kilka godzin na 
kolejny posiłek, a wieczorem 
czeka ich wspólne ognisko, 
śpiew i wspomnienia z ko-
lejnego dnia wypełnionego 
atrakcjami. 

To przecież wspaniała przy-
goda życia.

                                g

Skauci podczas porannej zbiórki.
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Ciekawa opowieść

Chciała być lekarzem, ale odkryty w młodości talent poprowadził ją inną ścieżką. Muzyka towarzyszy jej do dziś.

W Kępicach pojawiła się w 
1966 roku. Miała do wyboru 
nauczanie w korzybskiej lub 
kępickiej szkole. Życie zawo-
dowe związała z tą drugą, 
gdzie z pełnym zaangażowa-
niem i pasją zarażała miłością 
do muzyki. Nieodzownie od 
kilku dekad jej rozpoznawal-
nym atrybutem jest batuta.

Odkryć siebie
Janiny Janowicz właściwie 

nie trzeba przedstawiać. Wie-
loletnia nauczycielka, założy-
cielka lokalnego chóru „Pół-
nuta”, zawsze z uśmiechem 
na twarzy, pełna życzliwości. 
Jak podkreślają członkowie 
chóru, zawsze wymagająca i 
podnosząca poprzeczkę.

– W dzieciństwie chcia-
łam zostać lekarzem, choć 
w domu była ogromna pa-
sja do muzyki. Moja mama 
pięknie śpiewała sopranem, 
a dziadek grał na skrzypcach 
– wspomina. 

Mała Janina była ambit-
na od samego dzieciństwa. 
Choć w pamięci utkwił jej 
moment, że kiedy otrzymała 
swój pierwszy elementarz, 
to zwyczajnie się rozpłakała. 
Była pełna obaw, że nie bę-
dzie się w stanie niczego na-
uczyć. W tamtym czasie nie 
było przedszkoli przygoto-
wujących do nauki szkolnej. 
Ale obawy okazały się bez-
podstawne. W latach 60- tych 
nauczyciele mieli ogromny 

autorytet, rodzicom zależało 
na dobrej edukacji swoich 
dzieci. Pani Janina rozpoczę-
ła naukę w Liceum Pedago-
gicznym w Szczecinku. Jej 
dom rodzinny był w Białym 
Borze, więc trzeba było za-
mieszkać w internacie. To 
była także nauka samodziel-
ności i umiejętności radzenia 
sobie w życiu.

Szlifowanie  
diamentu

Jednym z wymagań w 
szczecineckim liceum, było 
posiadanie instrumentu. – 
Najtańszym były skrzypce, 
więc je właśnie otrzymałam. 
Na egzaminie zaśpiewałam 
„złoty pierścionek” oraz re-
cytowałam fragment „Pana 
Tadeusza” – opowiada pani 
Janowicz. 

Podczas pięcioletniej na-
uki w Liceum Pedagogicz-
nym był czas na szlifowanie 
umiejętności muzycznych 
i wokalnych. – Śpiewałam 
w chórze szkolnym, należa-
łam do zespołu tanecznego, 
uczyłam się grać na instru-
mencie – wspomina.

Były tez doświadczenia 
z harcerstwem, a więc wy-
jazdy na obozy i występy 
artystyczne. To wszystko 
umocniło Panią Janinę w 
słuszności swoich wyborów 
i chęci kontynuowania nauki 
w tej dziedzinie. Kolejnym 
etapem edukacji było zatem 

Studium Nauczycielskie na 
kierunku wychowanie mu-
zyczne. 

– Pokochałam śpiew i mu-
zykę, która towarzyszy mi do 
dziś. Daje mi siłę, pomaga 
trwać i cieszyć się życiem. 
To wielka pasja i satysfakcja, 
która daje radość i pozwala 
pokonywać trudy życia – 
podkreśla pani Janina. 

Praca może być 
przyjemnością

Po okresie nauki i rozpo-
znania swoich talentów, 
przyszedł czas na pierwszą 
pracę. W 1966 roku dosta-
ła do wyboru przydział do 
Szkoły Podstawowej w Ko-
rzybiu lub Kępicach. Wybra-
ła tę drugą opcję. Ówczesny 
dyrektor placówki – p. Suj-
kowski oznajmił wówczas, 
że oprócz codziennych obo-
wiązków, będzie trzeba rów-
nież prowadzić chór szkolny. 

– To było dla mnie wielkie 
wyzwanie, bo wcześniej chór 
prowadzony był przez Wa-
cława Dąbrowskiego i był na 
bardzo wysokim poziomie. 
Z pewną obawą, ale tez ol-
brzymim zapałem, zaczęłam 
formować chór – opowiada 
pani Janowicz. 

Na początku była to nie-
wielka grupa, ale już w 1968 
roku liczył on sobie aż 60 
osób. To był czas intensywnej 
pracy. Systematyczne próby, 
mnóstwo pracy… I ten nie-

słabnący zapał, który dawał 
olbrzymią radość.

Zarazić miłością  
do muzyki

Pani Janina Janowicz nie 
ustawała w wysiłkach, aby 
młodych ludzi zarazić swo-
ją pasją. Przecież muzyka 
łagodzi obyczaje. Jak sama 
podkreśla, przez całe życie 
towarzyszy jej motto Johan-
na Wolfganga von Goethe 
– „Gdzie słyszysz śpiew, tam 
idź, tam dobre serca mają. 
Źli ludzie, uwierz mi, Ci nigdy 
nie śpiewają…” 

Chór nie był jedynym 
„dzieckiem” naszej bohater-
ki. Nauczycielka równolegle 
prowadziła aż cztery zespoły 
– zespół wokalny „Pięciolinie”, 
Chór „Ćwierćnuta” – później 
„Półnuta”, zespół mandolino-
wy i taneczny „Słoneczniki”.

– Sama się dziwiłam, skąd 
mam tyle siły i werwy. To 
wszystko wiązało się z wie-
loma występami. Były akade-
mie, ale też występy podczas 
różnych świąt i uroczystości 
– wspomina.

Potem przyszły pierwsze 
sukcesy. Były nagrody w kon-
kursach międzyszkolnych, 
ale też w tych o wyższej ran-
dze – na poziomie miasta, 
powiatu, czy województwa. 
Chór doskonalił swój warsz-
tat z zaprzyjaźnionymi ze-
społami ze Słupska, prowa-
dził warsztaty wokalne. – O 

naszym chórze pisały gazety, 
był to znakomity przykład jak 
można prężnie działać. To był 
piękna wizytówka szkoły i 
miasta – podkreśla nasza dy-
rygentka.

Nasza Janinka
W Gminie Kępice miesz-

kańcy zwykle o pani Jano-
wicz mawiają „nasza Janinka”. 
Zawsze chętna do współpra-
cy, no i ten nieodzowny ele-
ment – batuta w ręku. Kiedy 
dyryguje, znika cały świat. 

– Kiedy patrzymy na wy-
stęp chóru i sposób, w jaki Ja-
ninka nim dyryguje, to wszy-
scy jesteśmy pełni podziwu. 
Mimika twarzy, ruchy całego 
ciała pokazują, jak bardzo 
muzyka wypełnia jej życie – 
ocenia Marta Borodziuk, sze-
fowa kępickiej biblioteki. 

Przez wiele lat pracy, pani 
Janowicz wykształciła wielu 
pasjonatów muzyki. - Jestem 
dumna, że swoją pasją i zaan-
gażowaniem zaraziłam wielu 
chórzystów. Do dziś odbie-
ram wiele słów z podzięko-
waniami za zaszczepienie 
miłości do muzyki – mówi z 
lekkim wzruszeniem. 

Dowodem na to są losy 
tych, którzy byli z chórem 
związani. Jego absolwent 
Jan Pawlicki, dziś dyrektor 
barcińskiej szkoły, założył Kę-
picką Orkiestrę Dętą. ŚP. Piotr 
Finster był organistą i wo-
kalistą w słupskim kościele. 
Ireneusz Domaros prowadzi 
chór kościelny, a Janusz Saj-
dak gra i śpiewa w lokalnych 
zespołach. – I jak nie być 
dumnym?! – pyta retorycznie 
nasza Janinka. – Wszystkich 
moich wychowanków otu-
lam ciepłym wspomnieniem, 
o każdym myślę serdecznie i 
każdemu kibicuję w realizacji 
pasji – podkreśla.

Emerytura  
i reaktywacja

Dziś Janina Janowicz jest 
już na emeryturze. Często 
można spotkać ją jadącą ro-

werem, ale też… No właśnie, 
ale też na scenie. Choć chór 
„Półnuta” przestał istnieć w 
2000 roku, jego historia się 
nie zakończyła. 

– Dzięki wspólnym wysił-
kom, wsparciu samorządow-
ców i sponsorów, udało się w 
2016 roku reaktywować chór, 
przez który na przestrzeni 35 
lat przewinęło się ponad 300 
uczniów i chórzystów – cie-
szy się dyrygentka. 

Znowu możemy podziwiać 
występy naszych artystów. 
Zarówno w Gminie Kępice, ale 
także w regionie. Chórzyści 
podejmują kolejne wyzwania, 
chcą poszerzać swój repertu-
ar, aby dawać radość innym. 
Oczywiście, pani Janina zdaje 
sobie sprawę, że trzeba iść z 
duchem czasów. – Prowadzi-
my nie tylko kroniki, ale tez 
stronę w mediach społeczno-
ściowych. Nadal chcę zarażać 
swoją pasją. Muzyka i śpiew 
trzyma mnie przy życiu! – 
uśmiecha się nasza bohaterka.

Nagrody i plany
Nie sposób wymienić 

wszystkich sukcesów, nagród, 
tytułów i odznaczeń, które 
chór zdobył przez te wszystkie 
lata swojej działalności. Jest 
tego mnóstwo. W sierpniu 
ubiegłego roku, Janina Jano-
wicz otrzymała od Starosty 
Słupskiego Pawła Lisowskiego 
ważną nagrodę w dziedzinie 
kultury. Statuetkę „Białego Bo-
ciana” przyznano za olbrzymi 
wkład pracy w rozwój chóru 
oraz upowszechnianie i ochro-
nę dóbr kultury.

- Co dalej? – pytamy.
– Dzisiaj muszę wydruko-

wać teksty i nuty kolejnych 
pieśni. Właśnie przygotowu-
jemy się do kolejnego wystę-
pu. Przed nami próby, wiele 
pracy – mówi pani Janina. Po 
chwili, już szybszym krokiem 
zmierza do drzwi. I jak zwykle 
z uśmiechem, dodaje: - Idź 
tam, gdzie słyszysz śpiew…

                                g

„Idź tam, gdzie słyszysz śpiew…”

Janina Janowicz w swojej ukochanej roli.

Nagroda od Starosty Słupskiego za wieloletnią działalność 
kulturalną.
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Nadleśnictwo Warcino w ramach promocyjno-edukacyj-
nej działalności Leśnego Kompleksu Promocyjnego „Lasy 
Środkowopomorskie” wydało ulotkę pod nazwą „Kodeks 
Leśnego Turysty”, z której każdy nie tylko amator leśnych 
wypraw może dowiedzieć się, jakie zasady obowiązują, gdy 
zdecydujemy się na wyprawę do lasu na spacer, po owoce 
runa leśnego np. na zbiory grzybów. 

Pamiętajmy las jest miejscem otwartym dla wszystkich 
i należy przestrzegać zasad, byhh nie szkodzić jego miesz-
kańcom. 

KODEKS LEŚNEGO TURYSTY

Nadleśnictwo Warcino

Leśny Kompleks Promocyjny „Lasy Środkowopomorskie”  
Nadleśnictwo Warcino

ul. Gen. Wł. Sikorskiego 11 77-230 Kępice 
Tel. (0-59) 857 6671  fax.  (0-59) 857 6951
email:  warcino@szczecinek.lasy.gov.pl

www.warcino.szczecinek.lasy.gov.pl

Biuro czynne od poniedziałku do piątku 
w godz. od 7.00 do 15.00

Nadleśniczy w sprawie skarg i wniosków przyjmuje w każdy 
czwartek od godz.14.00 do 16.00

Co warto zabrać  
ze sobą do lasu?

Zanim wybierzemy się na 
spacer do lasu warto wcze-
śniej przejrzeć mapę terenu, 
który mamy zamiar poznać 
bliżej. Można też zajrzeć na 
stronę internetową nadle-
śnictwa i w ten sposób bliżej 
poznamy potencjalne nie-
bezpieczeństwa. Dowiemy 
się, jakie zwierzęta mają tam 
ostoje, gdzie są bagna i źró-
dliska, a także ocenimy wiel-
kość kompleksu leśnego. 

Warto zaplanować wcze-
śniej trasę wycieczki i zapa-
miętać nazwy miejscowości 
początkowych i końcowych. 
Jeśli nie lubimy nowinek 
technicznych, np. nawiga-
cje GPS, zabierzmy ze sobą 
mapę. Mapy często są też do-
stępne w postaci tablic przed 
leśniczówkami czy na miej-
scach postoju pojazdów. Jeśli 

nie mamy ze sobą papierowej 
wersji mapy okolicy, to warto 
sfotografować taką tablicę w 
trakcie wycieczki. Ułatwi to 
nam orientację i zabezpieczy 
przed zbędnym kluczeniem 
po leśnych drogach lub na-
wet zabłądzeniem. Na dłuż-
szą wyprawę może też przy-
dać się kompas.

Na leśne wędrówki przy-
da się z pewnością telefon 
komórkowy. Warto zadbać, 
aby w telefonie mieć zapisa-
ny numer do miejscowego 
leśniczego lub nawet kilku lo-
kalnych leśników. Takie infor-
macje znajdziemy na stronie 
internetowej nadleśnictwa 
czy też na tablicach informa-
cyjnych m.in. na miejscach 
postoju pojazdów, miejscach 
biwakowania i miejscach re-
kreacyjnych. 

Nie można zapomnieć 
o odpowiednim ubiorze. 
Wchodząc do lasu najlepiej 
ubrać solidne, wysokie buty. 
Gdy trafimy na okres wylę-
gu meszek i komarów lepiej 
założyć strój, który pozwoli 
jak najbardziej zakryć ciało. 
Z pewnością przyda się też 
preparat chroniący nas przed 

ukąszeniami owadów. 
Wybierając się do lasu sa-

mochodem należy pozosta-
wić go w miejscu oznaczo-
nym, jako parking lub miejsce 
postojowe. Zgodnie z art. 29 
ustawy o lasach tylko tam 
można bezpiecznie parko-
wać. Nie należy pozostawiać 
samochodów przed szlaba-
nami i na poboczach dróg, 
nawet, jeśli są one dopusz-
czone do ruchu, ponieważ 
utrudnia to ich gospodarcze 
wykorzystanie.

Gdy jednak mimo prze-
strzegania zasad zgubiłeś 
się w lesie i rozładował Ci 
się telefon. Podpowiemy 

jak spróbować  
odnaleźć drogę.

Przede wszystkim pod-
stawową zasadą jest to, aby 
nie wpadać w panikę. Gdy 
znajdziesz się takiej nieko-
rzystnej sytuacji usiądź na 
chwilę, zbierz myśli i przy-
pomnij sobie opis terenu, w 
którym jesteś. Warto wytę-
żyć słuch, bo czasem słychać 
z daleka szum głównej drogi, 
pociąg lub odgłosy miasta. 
Dokładnie zapamiętaj miej-
sce gdzie aktualnie jesteś i 

spróbuj ustalić kierunki świa-
ta. Popatrz na stare drzewa, 
które są zwykle omszone od 
północnej strony. Spójrz na 
położenie słońca i zegarek, 
wiadomo już będzie gdzie 
jest południe lub zachód, bo 
najczęściej gubimy się w go-
dzinach popołudniowych. Le-
śnym drogowskazem może 
okazać się również słupek 
oddziałowy, który znajduje 
się w południowo-zachod-
nim narożniku każdego od-
działu, gdzie na białym tle 
czarną farbą wypisane są 
numery okolicznych oddzia-
łów. Gdy nie masz mapy ani 
kompasu, słupek pozwoli z 
łatwością ustalić kierunek 
północny. Gdy na słupku są 
numery czterech oddziałów 
to narożnik pomiędzy dwo-
ma najniższymi numerami 
wskazuje północ. Znajdziesz 
wtedy drogę do domu bez 
problemu.

Czasem będąc w lesie 
możemy natrafić na zakaz 
wstępu do lasu. Dlaczego?

Nie każdy fragment lasu 
jest dostępny dla turystów. 
Z zapisów ustawy o lasach 
wynika, że stale nie wolno 
wchodzić na obszary zagro-
żone erozją, (najczęściej są to 
niebezpieczne dla ludzi osu-
wiska), na wszystkie uprawy 
leśne do 4 metrów wysoko-
ści, do ostoi zwierząt, na le-
śne powierzchnie doświad-
czalne i do drzewostanów 
nasiennych. Takie zakazane 
miejsca są oznaczone tabli-
cami ostrzegawczymi.

Podobnie oznakowane są, 
ale tylko czasowo, miejsca, 
gdzie aktualnie trwają pra-
ce leśne. Nie należy zbliżać 
się tam do pracujących ma-
szyn leśnych, samochodów z 
drewnem w trakcie załadun-
ku oraz do pracujących drwali 
i zrywkarzy. Prace leśne są 
szczególnie niebezpieczne 

dla ludzi i zawsze należy za-
chować od nich odległość 
minimum dwóch wysokości 
otaczających nas drzew.

Zakaz wstępu może po-
jawić się także okresowo, 
wprowadzony przez nad-
leśniczego w związku z 
ogromnym zagrożeniem po-
żarowym, klęskami żywio-
łowymi (np. wiatrołomy czy 
okiść)  oraz wykonywanymi 
zabiegami chemicznymi. Ta-
kie zakazy są ustanowione w 
trosce o życie i zdrowie ludzi 
odwiedzających las i należy 
ich bezwzględnie przestrze-
gać.

Czy coś mi grozi za 
nieprzestrzeganie zakazu 

wstępu do lasu?
Nieprzestrzeganie zakazu 

wstępu do lasu jest wykro-
czeniem, które - oprócz świa-
domego narażenia własnego 
życia i zdrowia - może być 
także ukarane mandatem 
wysokości od 20 do 500 zł.

Zakazy ustanowione usta-
wowo zabezpieczają trwa-
łość lasu i jego mieszkańców, 
ale te czasowe służą bezpie-
czeństwu ludzi odwiedzają-
cych las. Prace leśne, zabie-
gi chemiczne czy usuwanie 
skutków klęsk żywiołowych 
to czynności bardzo niebez-
pieczne i złamanie zakazu 
wstępu na takie obszary 

może nieść za sobą poważne 
zagrożenia życia i zdrowia.  

Zabierz śmieci ze sobą! Las 
to nie miejsce ich wyrzucania 
i składowania. 

Lasy to nie tylko miejsce 
wypoczynku, rekreacji mają 
także ogromne znaczenie dla 
klimatu, gospodarki. Pełnią 
funkcje ochronne, są siedli-
skiem dla wielu gatunków 
roślin, grzybów i zwierząt. 
Ogniwem, które nie pasuje 
do tego miejsca są właśnie 
śmieci. Nie tylko szpecą natu-
ralny krajobraz, zniechęcają 
do odwiedzania lasu, ale są 
śmiertelnym zagrożeniem dla 
wielu zwierząt i zmieniają ich 
naturalne zachowania.

Prostym przykładem może 
być pozostawiona butelka w 
lesie, przykładowo po słod-
kim napoju. Zwabione owady, 
często rzadkie i chronione ga-
tunki, czy inne drobne zwie-
rzęta wchodząc do niej raczej 
już z niej nie wyjdą. Śmieci 
rozkładając się często uwal-
niają chemiczne substancje, 
które mogą skazić powie-
trze, glebę i wodę. Sprzyjają 
rozwojowi niebezpiecznych 
bakterii. W przypadku pożaru 
lasu są paliwem, które pod-
trzymuje ogień i ułatwia jego 
rozprzestrzenianie się.

Bądź bezpieczny w lesie
Sezon turystyczny w pełni, a co za tym idzie większa liczba osób  
odwiedza tereny Nadleśnictwa Warcino. Letni okres to czas zbioru jagód, 
który wprawdzie dobiega końca, lecz w związku z panującymi  
warunkami atmosferycznymi rozpoczął się intensywny czas  
grzybobrania. W związku z tym wychodzimy do was naprzeciw  
z poradnikiem leśnego turysty.  


